
 

Elektronisk signatur  
VISMA_SIGN_01_ATTRIBUTE_SAML_TransactionId 

 

 

 

Kommunfullmäktige 

PROTOKOLL 

2023-11-07 

1(68) 

 

Plats och tid Forumsalen, Campus Skellefteå.  
Tisdag 2023-11-07 kl 09:00-10:50, 11:10-12:20, 13:15-14:45, 15:00-16:30 

Beslutande 
Se närvarolista på sida 2 

Övriga deltagare 
Johan Forssell, kommunsekreterare 

 

 

Justerare: 

Ersättare: 

Isak Rådahl och Viktoria Sundin  

Daniel Sjögren och Carina Sundbom 

Paragrafer §§ 335-372 

Protokollet är elektroniskt signerat av 

 
Kenneth Fahlesson, ordförande  

  

Isak Rådahl, justerare Viktoria Sundin, justerare 

ANSLAGSBEVIS KOMMUNFULLMÄKTIGE 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag på kommunens webbplats 

Sammanträdesdatum 2023-11-07 
Anslagsdatum 2023-11-15 

Anslaget tas ner efter 2023-12-08 

 



SKELLEFTEÅ KOMMUN 
Kommunfullmäktige 

PROTOKOLL 
2023-11-07 

2 

 

Elektronisk signatur  
VISMA_SIGN_01_ATTRIBUTE_SAML_TransactionId 

 

 

Ordinarie ledamöter: Kenneth Fahlesson (S) 
Henry Andersson (M) 

Markku Abrahamsson (SD) §§ 335-358 
Håkan Andersson (C) §§ 335-352 

Stefan Anundi (M) 

Malin Berglund (S) 
Kjell Bergmark (C) 

Magnus Bergmark (SD) 
Maria Bernsson (C) 

Andreas Boman (KD) 
Per Boström (KD) 

Annica Bray (S) 

Hans Brettschneider (MP) §§ 335-343, 345-372 
Lorents Burman (S) 

Ramona Dolan (M) §§ 335-357 
Mats Ekman (S) 

Daniel Enwall (S) 

Evelina Fahlesson (S) 
Lena Forsman (KD) §§ 335-358 

Annamaria Hedlund (S) §§ 335-368 
Martin Hedqvist (S) 

Iosif Karambotis (S) 
Sara Keisu-Lundh (S) 

Carina Lillbacka (S) 

Anette Lindgren (M) §§ 358-366 
Felicia Lundmark (S) 

Helen Lundmark (M) 
Elisabeth Lundqvist (SD) 

Anna Lundström (S) 

Elisabeth Lundström (S) 
Gunilla Lundström (S) 

Frida Löfroth (KD) 
Andreas Löwenhöök (M) 

Micaela Löwenhöök (M) §§ 335-357 

Kamel Mnad (S) 
Lilian Nilsson (V) 

Magnus Nilsson (S) 
Filip Palukka (V) 

Kornelia Paulander (C) §§ 335-358 
Isak Rådahl (S) 

Marcus Sehlstedt (SD) 

Pär Sehlstedt (SD) 
Daniel Sjögren (S) 

Christina Soldan (L) 
Fredrik Stenberg (S) 

Peter Stensmar (S) 

Linda Strandberg (SD) 
Carina Sundbom (C) 

Viktoria Sundin (M) 
Johan Söderberg (M) §§ 335-358 

Tomas Teglund (S)  
Lova Torstensson (V) §§ 335-368 

Joakim Wallström (V) 

Jens Wennberg (L) 
Nils E Vesterberg (M) 

Solweig Widmark-Andersson (S) 
Daniel Ådin (S) 

Ann Åström (S) 

Linnea Öhman (MP) 
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Tjänstgörande ersättare: Ann-Sofie Burström (C) för Per Brubäcken (C) 
Lilliann Carlstén (S) för Annamaria Hedlund (S) §§ 367-372 

Emma Lindgren (KD) för Lena Forsman (KD) §§ 359-372 
Sinikka Lindquist (M) för Kjell Lindström (M) §§ 352-372 

Monica Lindow (MP) för Hans Brettschneider (MP) § 344 

Kristine Lundmark (S) för Monica Widman Lundmark (S) §§ 335-358 
Björn Lundström (S) för Monica Widman Lundmark (S) §§ 359-372 

Annette Lundqvist (M) för Micaela Löwenhöök (M) §§ 358-372 
Jasmine Ravaghi (S) för Maria Granskär (S) 

Tony Rönnqvist (SD) för Henrik Öhman (SD) §§ 335-361 
Per-Ivar Skogqvist (M) för Ramona Dolan (M) §§ 358-372 

André Waplan (M) för Kjell Lindström (M) §§ 335-351 
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§ 335 Dnr KS KS-2023-000798 101 

Tillägg till dagordningen vid kommunfullmäktiges 
sammanträde 2023-11-07 

Kommunfullmäktiges beslut 
Ärendet "Avsägelse från Linn Johansson Leionen (V) av uppdraget som ersättare i 

gymnasienämnden och eventuellt fyllnadsval" läggs till dagordningen. 

Sammanfattning 

Ordföranden meddelar att det vid dagens sammanträde finns behov av att 
behandla ärendet "Avsägelse från Linn Johansson Leionen (V) av uppdraget som 

ersättare i gymnasienämnden och eventuellt fyllnadsval". 

_______________________________________________ 
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§ 336 Dnr KS KS-2023-000035 101 

Revisorerna har ordet 

Kommunfullmäktiges beslut 
Då det inte fanns någon representant för revisionen närvarande lämnas ingen 

information på sammanträdet. 

________________________________________________ 
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§ 337 Dnr KS KS-2023-000725 102 

Fyllnadsval av ordförande i kommunfullmäktige  

Kommunfullmäktiges beslut 
Fyllnadsval förrättas vid ett senare tillfälle. 

Beslutsunderlag 
Kommunfullmäktiges beslut 2023-10-24, § 334 

_____________________________________________ 
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§ 338 Dnr KS KS-2023-000761 029 

Interpellation om nya försörjningskraven för 
arbetskraftinvandring, av Linnea Öhman (MP) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Behandlingen av ärendet har avslutats. 

Inlägg 
Linnea Öhman (MP), Evelina Fahlesson (S), Iosif Karambotis (S), Nils Vesterberg 

(M), Jens Wennberg (L), Daniel Sjögren (S), Carina Sundbom (C), Christina Soldan 
(L), Malin Berglund (S), Daniel Ådin (S), Andreas Löwenhöök (M) och Joakim 

Wallström (V) yttrar sig. 

Sammanfattning 

Linnea Öhman (MP) ställer följande interpellation till personalnämndens ordförande: 

"Den som kommer från ett land utanför EU och vill arbeta i Sverige behöver ett 

arbetstillstånd. För att få ett sådant krävs bland annat att man tjänar tillräckligt 

mycket i sitt jobb för att kunna försörja sig. Regeringen har beslutat att höja 
försörjningskravet för den som ansöker om arbetstillstånd i Sverige från 13 000 till 

27 360 kronor i månaden. Det nya kravet börjar gälla den 1 november och påverkar 
alla som får beslut om sin ansökan om arbetstillstånd efter det datumet. Många 

med utländsk bakgrund finns inom välfärdsyrkena. De flesta har uppehållstillstånd, 

men det finns även personer med arbetstillstånd som gör ett viktigt arbete inom 
välfärdsyrkena - oftast med betydligt lägre löner än vad som kommer krävas för ett 

nytt arbetstillstånd. I Skellefteå är behovet av arbetskraft skriande och förväntas 
fortsätta växa. 

Med anledning av detta undrar jag: 

 Hur många av kommunens anställda berörs av de nya försörjningskraven 

för arbetskraftsinvandring? 

 Hur många av dem kommer upp i de nya lönekraven? 

 Har personalnämnden gjort någon analys av hur det höjda 

försörjningskravet kommer att påverka kommunens verksamheter och 

kompetensförsörjning? 
 Hur bedömer personalnämnden att det nya försörjningskravet kommer 

påverka kompetensförsörjningen i kommunens verksamheter? 

 Vad har personalnämnden för plan för att hantera eventuella konsekvenser 

av det höjda försörjningskravet?" 
 

Personalnämndens ordförande Evelina Fahlesson (S) lämnar följande svar:  

"Hur många av kommunens anställda berörs av de nya försörjningskraven för 
arbetskraftsinvandring? 

Skellefteå kommun har från olika håll fått frågan om hur kommunen påverkas av 
det höjda försörjningskravet för tillfälliga arbetstillstånd. Det finns en rutin för att 
stödja cheferna i att övervaka arbetstillstånd och säkerställa att personerna har rätt 
att arbeta i Sverige. De system som finns är inte anpassade för att ta ut statistik på 
helhetsnivå. Att få fram en exakt statistik försvåras också av att det finns en 
rörlighet då medarbetare anställs och slutar. Vår första preliminära uppskattning 
var att det skulle vara cirka 200 personer som kunde bli berörda av det höjda 
försörjningskravet. Nu när verksamheterna kartlagt detta tydligare ligger siffran på 
drygt 130 (varav största delen är tillsvidareanställda), men osäkerheten är 
fortfarande hög.  



SKELLEFTEÅ KOMMUN 
Kommunfullmäktige 

PROTOKOLL 
2023-11-07 

11 

 

Elektronisk signatur  
VISMA_SIGN_01_ATTRIBUTE_SAML_TransactionId 

 

 

Hur många av dem kommer upp i de nya lönekraven? 
De flesta av de som berörs har inte en lön över 27 300 kr.  

Har personalnämnden gjort någon analys av hur det höjda försörjningskravet 
kommer att påverka kommunens verksamheter och kompetensförsörjning? 
De flesta som kommer påverkas finns inom Socialkontorets verksamhet och arbetar 
som vårdbiträden samt en del undersköterskor. I övrigt påverkas bl a förskola, städ 
och måltid.  

Hur bedömer personalnämnden att det nya försörjningskravet kommer att påverka 
kompetensförsörjningen i kommunens verksamheter? 

Kompetensförsörjningen är en av våra största utmaningar, med en arbetslöshet 
som ligger kring ca 3,2 %, finns det en markant skillnad mellan tillgängliga arbeten 
och personer som kan anställdas. Redan idag finns det därmed utmaningar att hitta 
personer att anställa som har kunskap och erfarenhet inom yrkena. Därav blir det 
ett problem att Skellefteå kommun förlorar medarbetare som är inskolade, har 
kunskap och erfarenhet samt är duktiga på sitt jobb. Att hitta ersättare kommer att 
bli en stor utmaning och det är inte säkert att det lyckas helt.  

Vad har personalnämnden för plan för att hantera eventuella konsekvenser av det 

höjda försörjningskravet? 
Kommunfullmäktige antog en kompetenstrategi i september 2023. Varje förvaltning 
analyserar sin kompetenssituation och tar fram aktivitetsplaner som presenteras i 
nämnderna. Även en kommunövergripande plan tas fram som presenteras i 
personalnämnden. Även om det finns en bra struktur och en rejäl satsning på att 
möta kompetensförsörjningen i Skellefteå kommun så försvårar naturligtvis ett höjt 
försörjningskrav för utländsk arbetskraft den svåra kompetensutmaningen som 
arbetsgivaren redan har. Utvecklingen kring det höjda försörjningskravets påverkan 
och möjliga lösningar kommer vara en aktuell fråga för personalnämnden och också 
vara en av de frågor som kommunen är aktiv i vid nationella forum som SKR. " 

 

______________________________________________________________ 
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§ 339 Dnr KS KS-2023-000763 109 

Interpellation om tillgänglighetsrådgivare, av 
Linnea Öhman (MP) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Behandlingen av ärendet har avslutats. 

Inlägg  
Linnea Öhman (MP), Lorents Burman (S) och Anette Lindgren (M) yttrar sig. 

Sammanfattning 
Linnea Öhman (MP) ställer följande interpellation till kommunstyrelsens ordförande: 

"Att kunna delta i samhället oavsett funktionsförmåga är en grundläggande 
mänsklig rättighet. I diskrimineringslagen finns ett förbud mot bristande 

tillgänglighet. Så här står det på kommunens webbplats om tillgänglighet: 
“Kommunens tillgänglighetsrådgivare har specialkompetens när det gäller 

utformning av den fysiska miljön för personer med nedsatt rörelse- eller 

orienteringsförmåga och vilka krav lagstiftningen ställer. Tillgänglighetsrådgivaren 
arbetar gentemot funktionsrättsföreningarna på ett strukturerat sätt, bland annat 

via Tillgänglighetsgruppen. Har du frågor som rör tillgänglighet kan du vända dig till 
tillgänglighetsrådgivaren som kan ge dig råd hur du kan komma vidare.” 

Problemet är bara att Skellefteå kommuns tillgänglighetsrådgivare har varit 

sjukskriven hela året och inte väntas tillbaka i höst heller. Det saknas rätt 
kompetens för att arbeta med tillgänglighetsfrågor inom kommunen idag, vilket har 

lyfts till kommunledningen redan i somras. En tillgänglighetsrådgivare är en mycket 
viktig funktion i Skellefteå just nu i och med alla byggnationer och stadsomvandling 

som pågår. Det kan bli dyrt för kommunen om utformningen inte blir rätt från 
början. Tillgänglighetsrådgivaren är också nödvändig i arbetet med att 

tillgänglighetsanpassa befintliga lokaler. 

Med anledning av detta undrar jag: 

 Hur ser kommunstyrelsen på behovet av en tillgänglighetsrådgivare? 

 Vad gör kommunstyrelsen för att få en tillgänglighetsrådgivare på plats? 

 Vem besvarar frågor om tillgänglighet när det inte finns någon 

tillgänglighetsrådgivare? 

 Hur säkerställer kommunstyrelsen att de projekt som pågår inom 

kommunstyrelsens ansvarsområde lever upp till de krav som finns på 
tillgänglighet? 

 Hur säkerställer kommunstyrelsen att de tillgänglighetsanpassningar som 

görs av kommunens arbetsplatser och befintliga lokaler görs på ett korrekt 

sätt?" 
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Kommunstyrelsens ordförande Lorents Burman (S) lämnar följande svar: 

"I Plan och bygglagen (PBL), Plan och byggförordningen (PBF) samt Boverkets 
byggregler (BBR) regleras det hur byggherrar ska tillämpa tillgänglighet.  

Syftet med reglerna om tillgänglighet är att så många som möjligt ska kunna delta i 
samhället på lika villkor. Den byggda miljön ska kunna användas både av personer 
som har full rörlighet och personer som använder till exempel rullstol, rollator eller 
käpp. Även personer som har nedsatt syn, nedsatt hörsel eller nedsättning av andra 
orienteringsförmågor ska kunna använda den byggda miljön. Sammantaget kan 
konstateras att det finns en grundstruktur med en kravställning på byggherren 
(exempelvis Support och lokaler) och ett kontrollorgan för att regelverken uppfylls 
(samhällsbyggnad), vilket innebär att reglerna kring tillgänglighet i byggprojekt 
säkerställs. 

Skellefteå kommun har under lång tid prioriterat frågan om allas tillgänglighet högt. 
Kommunen har länge arbetat med övergripande informations- och 
påverkansprojekt beträffande tillgänglighet i samhället. Samtidigt som man också 
aktivt deltagit i projekteringar för att säkerställa god tillgänglighet vid olika bygg- 
och anläggningsprojekt. I tillståndsskeden har kommunen utfört sin viktiga roll 
beträffande tillgänglighet i enlighet med gällande lagstiftning. Det som gjorts har 
bevisligen gett resultat eftersom Skellefteå kommun tilldelats ett flertal priser för 
sitt arbete med tillgänglighet.  

Kommunens tillgänglighetsrådgivare som spelat en avgörande roll för den beskrivna 
utvecklingen är sjukskriven. Ett antal initiativ för att finna en tillfällig ersättare har 
tyvärr inte lyckats. Avsikten just nu är att inom kort skapa resurser under bygg- och 
miljönämnden för tillgänglighetsfrågorna. Därmed är bedömningen att Skellefteå 
kommun ska kunna fortsatta att hålla en hög kvalitet beträffande information, 
rådgivning och granskning kring tillgänglighet i samhället." 

_________________________________________ 
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§ 340 Dnr KS KS-2023-000704 003 

Revidering av reglemente för Rådet för 
förebyggande av funktionshinder (RÅFF) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Reglemente för Rådet för förebyggande av funktionshinder (RÅFF) fastställs enligt 

rådets förslag 2023-06-27, med tillägget att begreppet utskott ska ändras till 
beredning för funktionshinder och samverkan. 

Inlägg 
Håkan Andersson (C), Anette Lindgren (M), Iosif Karambotis (S), Lena Forsman 

(KD) och Linnea Öhman (MP) yttrar sig. 

Sammanfattning 

Enligt dagens reglemente består Rådet för förebyggande av funktionshinder (RÅFF) 
idag av 8 ledamöter och 8 ersättare som utses av rådets referensgrupp.  Övriga 7 

ledamöter och 7 ersättare utses bland politiker från kommunens nämnder enligt 

följande: Kommunstyrelsen har två ledamöter och två ersättare, socialnämnden har 
två ledamöter och två ersättare, tekniska nämnden har en ledamot och en 

ersättare, för- och grundskolenämnden har en ledamot och en ersättare och bygg- 
och miljönämnden har en ledamot och en ersättare. Rådet adjungerar en ledamot 

och en ersättare från Region Västerbottens Utskott för funktionshinder och 

samverkan.  

Enligt det nya förslaget gällande rådets sammansättning ska rådet bestå av: 

Representanter från funktionsrättsföreningarna, 9 ledamöter och 9 ersättare utses 
av rådets referensgrupp.  

Representanter från politiken, 8 ledamöter och 8 ersättare utses bland politiker från 
kommunens nämnder enligt följande:  

 Kommunstyrelsen har två ledamöter (en från styrande och en från 

oppositionen) och två ersättare. 

 Socialnämnden har en ledamot och en ersättare. 

 Samhällsbyggnadsnämnden har en ledamot och en ersättare  

 För- och grundskolenämnden har en ledamot och en ersättare från 

gymnasienämnden.  
 Bygg- och miljönämnden har en ledamot och en ersättare. 

 Fritidsnämnden har en ledamot och en ersättare från kulturnämnden.  

 Nämnden för support och lokaler har en ledamot och en ersättare.  

 Rådet adjungerar en ledamot och en ersättare från Region Västerbottens 

Utskott för funktionshinder och samverkan 

Yrkanden 
Kommunstyrelsens föreslår att reglemente för förebyggande av funktionshinder 

(RÅFF) fastställs enligt rådets förslag 2023-06-27. 

Håkan Andersson (C) lägger ett tilläggsyrkande gällande att ”Region Västerbottens 

utskott för funktionshinder och samverkan” ska ändras till ”Region Västerbottens 
beredning för funktionshinder och samverkan”. 

Anette Lindgren (M) och Lena Forsman (KD) yrkar att Rådet för förebyggande av 

funktionshinder (RÅFF) ska bestå av 8 ledamöter, varav 2 representanter ska vara 
från socialnämnden.  
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Iosif Karambotis (S) och Linnea Öhman (MP) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag.  

Beslutsgång 1 
Ordföranden ställer proposition på kommunstyrelsens förslag samt Anette Lindgren 

(M) med fleras yrkande, och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 
kommunstyrelsens förslag.  

Votering begärs och verkställs enligt följande godkända voteringsproposition: "Den 
som stöder kommunstyrelsen förslag röstar ja, den som stöder Anette Lindgren (M) 

med fleras yrkande röstar nej". 

Omröstningsresultat 1 
Vid voteringen avges 40 ja-röster och 22 nej-röster, 3 ledamöter är frånvarande. 

Bifogad förteckning till denna paragraf visar hur var och en röstat.  

Beslutsgång 2  

Ordförande ställer proposition på kommunstyrelsens förslag samt Håkan 
Anderssons (C) tilläggsyrkande och finner att kommunfullmäktige bifaller 

detsamma. 

Beslutsunderlag 

Förslag till nytt reglemente för Rådet för Förebyggande av Funktionshinder (RÅFF)  
Förslag till nytt reglemente med uppmärkta ändringar  

RÅFFs protokoll 2023-06-07 § 23 
Kommunstyrelsens beslut 2023-04-04 § 162 

 

Beslutet sänds till 
Rådet för förebyggande av funktionshinder (RÅFF) 

Kommunstyrelsen  
Socialnämnden  

Samhällsbyggnadsnämnden 
För- och grundskolenämnden 

Bygg- och miljönämnden  

Kulturnämnden  
Fritidsnämnden  

____________________________________________ 
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Omröstningsförteckning § 340 
Ja röstar:  

Annamaria Hedlund (S), Kenneth Fahlesson (S), Lorents Burman (S), Evelina 
Fahlesson (S), Mats Ekman (S), Daniel Enwall (S), Malin Berglund (S), Annika Bray 

(S), Jasmin Ravaghi (S), Martin Hedqvist (S), Iosif Karambotis (S), Sara Keisu-
Lundh (S), Carina Lillbacka (S), Felicia Lundmark (S), Anna Lundström (S), 

Elisabeth Lundström (S), Gunilla Lundström (S), Kamel Mnad (S), Magnus Nilsson 
(S), Isak Rådahl (S), Daniel Sjögren (S), Fredrik Stenberg (S), Solweig Widmark 

Andersson (S), Peter Stensmar (S), Tomas Teglund (S), Kristine Lundmark (S), 

Daniel Ådin (S), Ann Åström (S), Joakim Wallström (V), Lilian Nilsson (V), Filip 
Palukka (V), Lova Torstensson (V), Markku Abrahamsson (SD), Magnus Bergmark 

(SD), Elisabeth Lundqvist (SD), Pär Sehlstedt (SD), Linda Strandberg (SD), Tony 
Rönnqvist (SD), Hans Brettschneider (MP), Linnea Öhman (MP)                                 

 

Nej röstar:  
Andreas Löwenhöök (M), Stefan Anundi (M), Ramona Dolan (M), Helen Lundmark 

(M), Anette Lindgren (M), André Waplan (M), Henry Andersson (M), Viktoria Sundin 
(M), Johan Söderberg (M), Nils E Vesterberg (M), Carina Sundbom (C), Håkan 

Andersson (C), Kjell Bergmark (C), Maria Bernsson (C), Ann-Sofi Burström (C), 

Kornelia Paulander (C), Lena Forsman (KD), Per Boström (KD), Andreas Boman 
(KD), Frida Löfroth (KD), Christina Soldan (L), Jens Wennberg (L) 

 
Frånvarande:  

Micaela Löwenhöök (M), Marcus Sehlstedt (SD), Weidan Gong (V) 
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§ 341 Dnr KS KS-2021-000685 019 

Program för hållbart byggande i trä 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Program för hållbart byggande i trä fastställs enligt 

kommunledningskontorets förslag.   

2. Kommunstyrelsen får i uppdrag att se över antalet styrande dokument 
kopplade till miljö och hållbarhet i syfte att lämna förslag till sammanslagna 

styrdokument. 

3. Förslag enligt punkt 2 skall redovisas till kommunstyrelsen senast hösten 

2024. 

Inlägg 

Hans Brettschneider (MP), Per Boström (KD), Linnea Öhman (MP), Felicia Lundmark 
(S), Markus Sehlstedt (SD), Joakim Wallström (V) och Micaela Löwenhöök (M) 

yttrar sig. 

Reservation 
Linnea Öhman (MP) och Hans Brettschneider (MP) reserverar sig till förmån för 

eget yrkande.  

Frida Löfroth (KD), Andreas Boman (KD) och Per Boström (KD) och Lena Forsman 

(KD) reserverar sig till förmån för eget yrkande. 

Sammanfattning 

Bygg- och miljönämnden beslutade 2021-10-21 § 264 att föreslå 
kommunfullmäktige godkänna ett förslag till program för hållbart byggande i trä. 

Programmet är tänkt att ersätta den träbyggnadsstrategi som antogs av 
kommunfullmäktige 2014.  

Programförslaget har tagits fram i samarbetet med det s k "Trä-

innovationsklustret", i vilket ingår Stiftelsen Träenigheten, Skellefteå kommun., 
Luleå tekniska universitet, Träcentrum Norr m fl. Under arbetet har även 

förvaltningar, bolag och förtroendevalda med koppling mot hållbart byggande getts 
möjlighet att delta i arbetet. 

Arbetsutskottet beslutade 2021-12-07 § § 361 att förslaget till program remitteras 

för yttrande till Skellefteåbostäder AB, Skellefteå Industrihus AB, nämnden för 
support och lokaler samt samhällsbyggnadsnämnden. 

Nämnden för support och lokaler beslutade 2022-02-10 § 10 att det finns anledning 
att förtydliga programförslagets skrivning kring livscykelperspektiv. 

Samhällsbyggnadsnämnden beslutade 2022-02-21 § 33 att lämna synpunkter, 
bland annat att begreppet "byggnader " bör utmanas till en vidare omfattning och 

att tydliggöra källhänvisning och/eller vidare förklaring till hur träbyggande leder till 

attraktiva miljöer och ökad befolkning. 

Skellefteåbostäder AB samt Skellefteå Industrihus AB har avgett ett yttrande enligt 

vilket vissa farhågor uttalas beträffande programmets påverkan på innovations- och 
konkurrensklimatet för företag som inte är specialiserade inom träbyggnation. 

Arbetsutskottet beslutade 2022-05-10 § 156 att återremittera ärendet till bygg- och 

miljönämnden, för översyn av förslaget utifrån inkomna yttranden samt för 
inhämtande av synpunkter från branschorganisationer inom området. 
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Bygg- och miljönämnden behandlade 2022-12-15 § 328 ett nytt förslag till program, 
och konstaterade att alla relevanta ändringar har införts i det nya reviderade 

programmet. 

Arbetsutskottet konstaterade 2023-04-19 att det fanns anledning att överlämna 

förslaget till kommunledningskontoret för kompletterande beredning.  

Kommunledningskontoret lämnar nu en reviderad version av Program för hållbart 
byggande i trä som förslag till kommunstyrelsens arbetsutskott. 

Yrkanden 
Kommunstyrelsens föreslår att program för hållbart byggande i trä fastställs enligt 

kommunledningskontorets förslag och att kommunstyrelsen får i uppdrag att se 
över antalet styrande dokument kopplade till miljö och hållbarhet i syfte att lämna 

förslag till sammanslagna styrdokument, samt att uppdraget redovisas till 
kommunstyrelsen senast hösten 2024. 

Per Boström (KD) och Markus Sehlstedt (SD) lägger följande tilläggsyrkande på sida 

5 där det står skrivet: "Grundprincipen är att kommunkoncernen ska pröva trä i alla 
kommunala byggnadskonstruktioner." med följande tillägg: "och att bygga i trä där 

det är motiverbart med hänsyn till konstruktion, gestaltning och byggkostnader."  

Linnea Öhman (MP) lägger följande återremissyrkande: ”Återremiss för att arbeta in 

skrivningar om att kommunen ska verka för att främja ett hållbart skogsbruk så att 

programmet får en tydlig koppling även till det globala målet nr 15 om ekosystem 
och biologisk mångfald.”  

Felicia Lundmark (S) yrkar att det ska fattas beslut om ärendet idag och yrkar bifall 
till kommunstyrelsens förslag.  

Linnea Öhman (MP) lägger följande tilläggsyrkande till kommunstyrelsens förslag 
om ärendet inte går till återremiss: "Att kommunstyrelsen får i uppdrag att arbeta 

in skrivningar skrivningar om att kommunen ska verka för att främja ett hållbart 

skogsbruk så att programmet får en tydlig koppling även till det globala målet nr 15 
om ekosystem och biologisk mångfald och återkomma med ett reviderat förslag 

senast hösten 2024" 

Micaela Löwenhöök (M) yrkar avslag på Linnea Öhmans (MP) tilläggsyrkande. 

Beslutsgång övergripande 
Ordföranden meddelar att han först kommer att ställa proposition på 

kommunstyrelsens förslag samt Linnea Öhmans (MP) yrkande om återremiss. Om 

kommunstyrelsen förslag vinner kommer proposition att ställas på Per Boströms 
(KD) med fleras tilläggsyrkande och Linnea Öhmans (MP) tilläggsyrkande var för 

sig. Denna propositionsordning godkänns. 

Beslutsomgång 1 

Ordföranden ställer proposition på Linnea Öhmans (MP) yrkande om återremiss och 
finner att ärendet ska avgöras idag. 

Votering begärs och verkställs enligt följande godkända voteringsproposition: "Den 
som stöder att ärendet ska avgöras idag röstar ja, den som stöder Linnea Öhmans 

(MP) yrkande om återremiss röstar nej".   

Ordföranden finner efter votering att kommunfullmäktige beslutar att ärendet ska 
avgöras idag. 
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Omröstningsresultat beslutsomgång 1 
Vid votering avges 61 ja-röster och 2 nej-röster, 2 ledamöter är frånvarande. 

Bifogad förteckning till denna paragraf innefattar hur var och en röstat.  

Beslutsgång 2 

Ordföranden ställer proposition på kommunstyrelsens förslag samt Per Boströms 
(KD) med fleras förslag till tilläggsyrkande.  

Votering begärs och verkställs enligt följande godkända voteringsproposition: "Den 
som stöder kommunstyrelsens förslag röstar ja, den som stöder Per Boströms (KD) 

med fleras yrkande röstar nej".   

Ordföranden finner efter votering att kommunfullmäktige beslutar att avslå Per 

Boströms (KD) med fleras tilläggsyrkande. 

Omröstningsresultat beslutsomgång 2 
Vid voteringen avges 40 ja-röster och 24 nej-röster, 1 ledamot är frånvarande. 

Bifogad förteckning till denna paragraf innefattar hur var och en röstat. 

Beslutsomgång 3 

Ordföranden ställer proposition på kommunstyrelsens förslag samt Linnea Öhmans 
(MP) tilläggsyrkande var för sig. 

Votering begärs och verkställs enligt följande godkända voteringsproposition: "Den 
som stöder kommunstyrelsens förslag röstar ja, den som stöder Linnea Öhmans 

(MP) tilläggsyrkande röstar nej".   

Ordföranden finner efter votering att kommunfullmäktige beslutar att avslå Linnea 

Öhmans (MP) tilläggsyrkande.  

Omröstningsresultat beslutsomgång 3 
Vid voteringen avges 62 ja-röster och 2 nej-röster, 1 ledamot är frånvarande. 

Bifogad förteckning till denna paragraf innefattar hur var och en röstat. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens beslut 2023-10-23 § 380 
Program Hållbart byggande i trä, förslag till kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-

10-10 
Bygg- och miljönämnden protokoll 2022-12-15, § 328 

Tjänsteskrivelse samhällsbyggnad, 2022-10-24 
Bilaga, Träinnovationsklustret 

Program hållbart byggande i trä (version 3) 

Skebos och Skellefteå Industrihus AB remissvar 2022-02-28 
Samhällsbyggnadsnämnden 2022-02-21, § 33, förslag till program för hållbart 

byggande i trä 
Tjänsteskrivelse samhällsbyggnad, 2022-01-18 

Nämnden för support och lokaler 2022-02-10, § 10, Yttrande över remiss Program 

för hållbart byggande i trä (version 2) 
Tjänsteskrivelse support och lokaler, 2022-01-28 

Tjänsteskrivelse samhällsbyggnad, 2021-09-28 
Bygg- och miljönämndens protokoll 2021-10-21, § 264  

Program hållbart byggande i trä, (version 1) 
Träinnovationsklustret den regionala noden för hållbart byggande i trä 

 

Beslutet sänds till  
Bygg- och miljönämnden  
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Samhällsbyggnadsnämnden  
Nämnden för support och lokaler  

Kommunstyrelsen  
Kommunledningskontoret, samhällsutveckling 
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Omröstningsförteckning § 341 beslutsomgång 1 
Ja röstar:  

Annamaria Hedlund (S), Kenneth Fahlesson (S), Lorents Burman (S), Evelina 
Fahlesson (S), Mats Ekman (S), Daniel Enwall (S), Malin Berglund (S), Annika Bray 

(S), Jasmin Ravaghi (S), Martin Hedqvist (S), Iosif Karambotis (S), Sara Keisu-

Lundh (S), Carina Lillbacka (S), Felicia Lundmark (S), Anna Lundström (S), 
Elisabeth Lundström (S), Gunilla Lundström (S), Kamel Mnad (S), Magnus Nilsson 

(S), Isak Rådahl (S), Daniel Sjögren (S), Fredrik Stenberg (S), Solweig Widmark 
Andersson (S), Peter Stensmar (S), Tomas Teglund (S), Kristine Lundmark (S), 

Daniel Ådin (S), Ann Åström (S), Andreas Löwenhöök (M), Stefan Anundi (M), 

Ramona Dolan (M), Helen Lundmark (M), Anette Lindgren (M), André Waplan (M), 
Micaela Löwenhöök (M), Viktoria Sundin (M), Johan Söderberg (M), Nils E 

Vesterberg (M), Micaela Löwenhöök (M),  Magnus Bergmark (SD), Elisabeth 
Lundqvist (SD), Pär Sehlstedt (SD), Linda Strandberg (SD), Tony Rönnqvist (SD), 

Marcus Sehlstedt (SD), Joakim Wallström (V), Lilian Nilsson (V), Filip Palukka (V), 

Lova Torstensson (V), Carina Sundbom (C), Håkan Andersson (C), Kjell Bergmark 
(C), Maria Bernsson (C), Ann-Sofi Burström (C), Kornelia Paulander (C), Lena 

Forsman (KD), Per Boström (KD), Andreas Boman (KD), Frida Löfroth (KD), 
Christina Soldan (L) och Jens Wennberg (L). 

 
Nej röstar:  

Hans Brettschneider (MP) och Linnea Öhman (MP). 

 
Frånvarande:  

Markku Abrahamsson (SD) och Weidan Gong (V). 
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Omröstningsförteckning § 341 beslutsomgång 2 
Ja röstar:  

Annamaria Hedlund (S), Kenneth Fahlesson (S), Lorents Burman (S), Evelina 
Fahlesson (S), Mats Ekman (S), Daniel Enwall (S), Malin Berglund (S), Annika Bray 

(S), Jasmin Ravaghi (S), Martin Hedqvist (S), Iosif Karambotis (S), Sara Keisu-

Lundh (S), Carina Lillbacka (S), Felicia Lundmark (S), Anna Lundström (S), 
Elisabeth Lundström (S), Gunilla Lundström (S), Kamel Mnad (S), Magnus Nilsson 

(S), Isak Rådahl (S), Daniel Sjögren (S), Fredrik Stenberg (S), Solweig Widmark 
Andersson (S), Peter Stensmar (S), Tomas Teglund (S), Kristine Lundmark (S), 

Daniel Ådin (S), Ann Åström (S), Joakim Wallström (V), Lilian Nilsson (V), Filip 

Palukka (V), Lova Torstensson (V), Carina Sundbom (C), Håkan Andersson (C), Kjell 
Bergmark (C), Maria Bernsson (C), Ann-Sofi Burström (C), Kornelia Paulander (C), 

Hans Brettschneider (MP) och Linnea Öhman (MP). 
 

Nej röstar:  

Andreas Löwenhöök (M), Stefan Anundi (M), Ramona Dolan (M), Helen Lundmark 
(M), Anette Lindgren (M), André Waplan (M), Micaela Löwenhöök (M), Viktoria 

Sundin (M), Johan Söderberg (M), Nils E Vesterberg (M), Micaela Löwenhöök (M),  
Markku Abrahamsson (SD), Magnus Bergmark (SD), Elisabeth Lundqvist (SD), Pär 

Sehlstedt (SD), Linda Strandberg (SD), Tony Rönnqvist (SD), Marcus Sehlstedt 
(SD), Lena Forsman (KD), Per Boström (KD), Andreas Boman (KD), Frida Löfroth 

(KD), Christina Soldan (L) och Jens Wennberg (L).                                 

 
Frånvarande:  

Weidan Gong (V). 
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Omröstningsförteckning § 341 beslutsomgång 3 
Ja röstar:  

Annamaria Hedlund (S), Kenneth Fahlesson (S), Lorents Burman (S), Evelina 
Fahlesson (S), Mats Ekman (S), Daniel Enwall (S), Malin Berglund (S), Annika Bray 

(S), Jasmin Ravaghi (S), Martin Hedqvist (S), Iosif Karambotis (S), Sara Keisu-

Lundh (S), Carina Lillbacka (S), Felicia Lundmark (S), Anna Lundström (S), 
Elisabeth Lundström (S), Gunilla Lundström (S), Kamel Mnad (S), Magnus Nilsson 

(S), Isak Rådahl (S), Daniel Sjögren (S), Fredrik Stenberg (S), Solweig Widmark 
Andersson (S), Peter Stensmar (S), Tomas Teglund (S), Kristine Lundmark (S), 

Daniel Ådin (S), Ann Åström (S), Andreas Löwenhöök (M), Stefan Anundi (M), 

Ramona Dolan (M), Helen Lundmark (M), Anette Lindgren (M), André Waplan (M), 
Micaela Löwenhöök (M), Viktoria Sundin (M), Johan Söderberg (M), Nils E 

Vesterberg (M), Micaela Löwenhöök (M),  Markku Abrahamsson (SD), Magnus 
Bergmark (SD), Elisabeth Lundqvist (SD), Pär Sehlstedt (SD), Linda Strandberg 

(SD), Tony Rönnqvist (SD), Marcus Sehlstedt (SD), Joakim Wallström (V), Lilian 

Nilsson (V), Filip Palukka (V), Lova Torstensson (V), Carina Sundbom (C), Håkan 
Andersson (C), Kjell Bergmark (C), Maria Bernsson (C), Ann-Sofi Burström (C), 

Kornelia Paulander (C), Lena Forsman (KD), Per Boström (KD), Andreas Boman 
(KD), Frida Löfroth (KD), Christina Soldan (L) och Jens Wennberg (L). 

 
Nej röstar:  

Hans Brettschneider (MP) och Linnea Öhman (MP). 

 
Frånvarande:  

Weidan Gong (V). 
____________________________________ 
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§ 342 Dnr KS KS-2023-000697 221 

Ansvar för tillsyn enligt lagen om åtgärder mot 
förorening från fartyg 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunens tillsyn enligt lagen om åtgärder mot förorening från fartyg 

delegeras till bygg- och miljönämnden. 

2. Bygg- och miljönämnden får i uppdrag att ta fram en taxa för tillsynen att 

fastställas av kommunfullmäktige. 

3. Bygg- och miljönämndens reglemente tillförs uppgiften om tillsyn i punkt 
1.1. 

Sammanfattning 
Genom en ändring av lagen (1980:424) om åtgärder mot förorening från fartyg 

(LÅFF) ska kommunerna sedan 1 maj 2023 bedriva tillsyn över att vissa 
fritidsbåtshamnar har möjlighet att ta emot avfall enligt regelverket. Kommunen ska 

även godkänna de avfallshanteringsplaner som fritidsbåtshamnarna är skyldiga att 
upprätta. 

Tillsynsuppgifterna är jämförbara med den tillsyn som är delegerad till bygg- och 

miljönämnden enligt miljöbalken och inom avfallsområdet. Samhällsbyggnad har 
informerat berörda hamnar om lagändringen och ser att det är lämpligt att ansvaret 

delegeras till bygg- och miljönämnden. Kommunen har rätt att ta ut avgifter för 
tillsynen genom att fastställa en taxa för tillsynen. Detta är en förutsättning för att 

delegera ansvaret till bygg- och miljönämnden om inte utökad ram av 

kommunbidraget medges 

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens beslut 2023-10-23, § 381 

Bygg- och miljönämndens beslut 2023-09-21, § 212 

Tjänsteskrivelse samhällsbyggnad, 2023-08-25 
 

Beslutet sänds till  
Bygg- och miljönämnden  

____________________________________ 
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§ 343 Dnr KS KS-2023-000688 042 

Omfördelning av budgetram för skolskjuts 2024, 
gymnasienämnden och för- och grundskolenämnden 

Kommunfullmäktiges beslut 
1,4 miljoner kronor i budgetram för skolskjuts 2024 omfördelas från för- och 

grundskolenämnden till gymnasienämnden för anpassad gymnasieskola. 

Sammanfattning 

När förvaltningen delades år 1996 omfördelades inte vissa budgetramar för de nya 
nämnderna. Skolskjuts för anpassad gymnasieskola är den ram som är kvar att 

omfördela till rätt nämnd. Kostnader som avser gymnasienämnden ska bokföras 
och budgeteras på gymnasienämnd enligt gällande regler för ekonomiska 

styrprinciper och reglementen. 

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens beslut 2023-10-23, § 382 

Gymnasienämndens beslut 2023-09-21, § 94,  
Tjänsteskrivelse utbildning och arbetsmarknad, 2023-08-25 

Kommunledningskontorets svar om omfördelning av budgetram för skolskjuts 2024, 
2023-09-27 

För- och grundskolenämndens beslut 2023-09-20, § 97 

Tjänsteskrivelse utbildning och arbetsmarknad, Omfördelning av budgetram för 
skolskjuts 2024, 2023-08-25 

 

Beslutet sänds till 

Kommunledningskontoret, finans och juridik  
Gymnasienämnden  

För- och grundskolenämnden  
__________________________________________ 
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§ 344 Dnr KS KS-2023-000676 806 

Campingpriser från och med 2024-01-01 

Kommunfullmäktiges beslut 
Campingpriser från och med 2024-01-01 fastställs enligt fritidsnämndens beslut 

2023-09-14 § 95. 

Jäv 
Hans Brettschneider deltar på grund av jäv ej i behandlingen och i beslutet. 

Sammanfattning 
Kultur- och fritidskontoret har genomfört den årliga genomgången av 
campingpriserna för Skellefteå Camping och Byske Havsbad och föreslår en 

prisökning från 2024-01-01. Prisökningen följer marknadens trend som helhet, med 

hänsyn till en inflationsprognos enligt KPI 9,7 procent, löneökningar samt ökade 
driftskostnader och behov av investeringar.  

Förslag till justerade campingpriser framgår av separat bilaga. 

Justering av campingpriserna vid Byske Havsbad och Skellefteå Camping föreslås 

gälla från och med 2024-01-01 och tills vidare. 

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens beslut 2023-10-24, § 383 

Fritidsnämndens beslut 2023-09-14, § 95,  
Tjänsteskrivelse kultur- och fritidskontoret, 2023-09-04 

Bilaga, Justerade campingpriser från 2024-01-01 
 

Beslutet sänd till 
Fritidsnämnden  

Kommunledningskontoret, finans och juridik 
____________________________________________ 
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§ 345 Dnr KS KS-2023-000677 806 

Taxor och avgifter, kulturnämnden  

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Justering av taxan för Brunnsteaterns spegelsal fastställs enligt 

kulturnämndens beslut 2023-09-13 § 86 och gäller från och med 2024-01-

01. 

2. Ändringarna i punkt 1 samt ändringar gällande definition av hyresgäst förs 

in i kulturnämndens Taxor och avgifter. 

Inlägg 

Jens Wennberg (L), Daniel Sjögren (S) och Filip Palukka (V) yttrar sig. 

Sammanfattning 

En översyn sker årligen av kulturnämndens taxor och avgifter, justeringar görs 
därefter vid behov.  

Till 2024 föreslås justering av taxa för uthyrning av Brunnsteaterns spegelsal för att 
ligga på samma nivå som övriga spegelsalar som hyrs ut inom förvaltningen.  

Definitionen på hyresgäst har setts över och föreningar föreslås få två definitioner; 

föreningar med säte i Skellefteå kommun samt föreningar från annan kommun. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens beslut 2023-10-23, § 384 
Kulturnämndens beslut 2023-09-13, § 86 

Tjänsteskrivelse kultur- och fritidskontoret, 2023-08-21 
Bilaga, Taxor och avgifter, kulturnämnden 

 

Beslutet sänds till 

Kulturnämnden  
Kommunledningskontoret, finans och juridik 

____________________________________________ 
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§ 346 Dnr KS KS-2023-000675 806 

Taxor och avgifter, fritidsnämnden 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Badhusens övriga taxor och justering av uthyrningstaxor fastställs enligt 

fritidsnämndens beslut 2023-09-14 § 94 och gäller från och med 2024-01-

01. 

2. Frysning av kort vid bad och gym tillåts upp till tre månader, med avgift på 

100 kronor, och gäller från och med 2024-01-01. 

3. Taxa för Vitbergets konstsnöspår inför säsong 2023/2024 fastställs enligt 

fritidsnämndens beslut 2023-09-14 § 94 och gäller från och med 2023-11-
08. 

4. Taxa för Vitbergsbacken inför säsong 2023/2024 fastställs enligt 

fritidsnämndens beslut 2023-09-14 § 94 och gäller från och med 2023-12-
01. 

5. Vitbergsbadet hyrs från och med 2024-01-01 inte ut till föreningar, företag 
eller privatpersoner. 

Inlägg 
Jens Wennberg (L) och Isak Rådahl (S) yttrar sig. 

Sammanfattning 
En översyn sker årligen av fritidsnämndens taxor och avgifter, justeringar görs 

därefter vid behov.  

Till 2024 föreslås justering av taxor för uthyrning av Eddahallen och övriga badhus 

samt regler kring frysning av kort. Fritidsnämnden önskar också justera samt 

fastställa taxa för kommunens konstsnöspår och Vitbergsbacken inför säsongen 
2023/2024. Uthyrning av Vitbergsbadet fordrar tillsyn och bemanning av behörig 

personal. Från och med 2024-01-01 föreslås att inte längre erbjuda hyra av 
anläggningen. 

Taxor och avgifter för verksamhet camping behandlas i separat ärende. 

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens beslut 2023-10-23, § 385 

Fritidsnämndens beslut 2023-09-14, § 94 
Tjänsteskrivelse kultur- och fritidskontoret, 2023-08-23 

Bilaga, Taxa, Bad övriga taxor 
 

Beslutet sänds till 
Fritidsnämnden  

Kommunledningskontoret, finans och juridik 
____________________________________________ 
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§ 347 Dnr KS KS-2023-000683 107 

Förordnande Skellefteå City Airport, SGEI från 2024-
01-01 

Kommunfullmäktiges beslut 
Förordna att Skellefteå City Airport AB ska utföra tjänst av allmänt ekonomiskt 

intresse (SGEI) från den 1 januari 2024 till den 31 december 2030, alternativt den 
tid som Europeiska kommissionen anger i sitt beslut, i enlighet med de villkor som 

framgår av förslag till nytt förordnande, Bilaga 1 Förslag till nytt förordnande av 

tjänster av allmänt ekonomiskt intresse BILAGA A. 

Sammanfattning 
Styrelsen för Skellefteå Stadshus AB beslutade 2023-09-25 § 464 förslaget att 

förordna att Skellefteå City Airport AB ska utföra tjänst av allmänt ekonomiskt 

intresse (SGEI) från den 1 januari 2024 till den 31 december 2030, alternativt den 
tid som Europeiska kommissionen anger i sitt beslut och överlämna det till 

kommunfullmäktige. Till beslutet hör Bilaga 1 Bakgrund och skäl till nytt 
förordnande och bilaga 2 Förslag till nytt förordnade av tjänster av allmänt 

ekonomiskt intresse BILAGA A. 

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens beslut 2023-10-23, § 387 

Skellefteå Stadshus AB:s beslut 2023-09-25 § 464 
Bilaga 1, Bakgrund och skäl till förnyat förordnande att Skellefteå Airport ska 

tillhandahålla en tjänst av allmänt ekonomiskt intresse (SGEI) 
Tjänsteskrivelse, Förordnande Skellefteå City Airport, 2023-09-26 

Bilaga 2, Förslag till nytt förordnade för Skellefteå City Airport AB att utföra en 
tjänster av allmänt ekonomiskt intresse 

 

Beslutet sänds till 
Skellefteå stadshus AB  

____________________________________________ 
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§ 348 Dnr KS KS-2023-000684 107 

Aktieägaravtal Arctic Business Inkubator AB (ABI) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Aktieägaravtal Arctic Business Inkubator AB (ABI) fastställs enligt styrelsen för 

Skellefteå stadshus ABs beslut 2023-09-25 § 465. 

Sammanfattning 
Styrelsen för Skellefteå Stadshus AB beslutade 2023-03-25 § 418 att förvärva 

andelarna i Arctic Business Inkubator AB (ABI) från Skellefteå Industrihus AB. Med 
anledning av detta beslut förändrades ägandet och nytt aktieägaravtal mellan 

Skellefteå Stadshus AB och övriga aktieägare upprättats för ABI. Styrelsen för 
Skellefteå Stadshus AB beslutade 2023-08-25 § 465 att godkänna upprättade 

handlingar gällande förslag till aktieägaravtal och överlämna det till 
kommunfullmäktige. 

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens beslut 2023-10-23, § 388 

Skellefteå Stadshus AB:s beslut 2023-09-25, § 465 

Tjänsteskrivelse kommunledningskontoret, 2023-09-26 
Bilaga, aktieägaravtal avseende Arctic Business Inkubator AB (ABI) 

Bilaga, aktieinnehav Arctic Business Inkubator AB (ABI) 
Bilaga, bolagsordning 2012-03-29, Arctic Business Inkubator AB (ABI) 

Bilaga, ägardirektiv för Arctic Business Inkubator AB (ABI) 
Bilaga, grundfinansiering av Arctic Business Inkubator AB (ABI) 

 

Beslutet sänds till 
Skellefteå stadshus AB 

Kommunledningskontoret, Finans och juridik 
____________________________________________ 
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§ 349 Dnr KS KS-2023-000685 107 

Skelleftebostäder AB, beslut om fusionsplan och 
likvidation 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Genomförandet av snabblikvidation av Butiken 1 i Skellefteå AB godkänns. 

2. Skelleftebostäder Frigg 5 AB och Skelleftebostäder Balder 11 AB fusioneras 
in i moderbolaget Skelleftebostäder AB. 

Sammanfattning 
Styrelsen för Skellefteå stadshus AB har på styrelsemötet 2023-09-25 enligt § 466 

beslutat att godkänna förslaget på genomförandet av snabblikvidation av Butiken 1 
i Skellefteå AB samt att godkänna förslaget på att Skelleftebostäder Frigg 5 AB och 

Skelleftebostäder Balder 11 AB fusioneras in i moderbolaget Skelleftebostäder AB. 

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens beslut 2023-10-23, § 389 

Skellefteå Stadshus AB:s beslut 2023-09-25 § 466 
Tjänsteskrivelse kommunledningskontoret, 2023-09-27 

Bilaga 1 A Beslutsunderlag fusionsplan Skelleftebostäder AB 
Bilaga 1 B PM KAIDING angående omstrukturering Skelleftebostäder AB 

Bilaga 1 C Protokoll från Skelleftebostäder AB styrelsesammanträde 2023-06-14 

 

Beslutet sänds till 

Skellefteå stadshus AB 
Kommunledningskontoret, finans och juridik 

____________________________________________ 
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§ 350 Dnr KS KS-2023-000686 107 

Revidering av ägardirektiv, Skellefteå Industrihus 
AB 

Kommunfullmäktiges beslut 
Ägardirektiv för Skellefteå Industrihus AB godkänns enligt 

kommunledningskontorets förslag. 

Inlägg 

Linnea Öhman (MP) och Evelina Fahlesson (S) yttrar sig.  

Sammanfattning 

Styrelsen för Skellefteå Stadshus AB beslutade 2023-09-25 § 469 om ägardirektiv 
för Skellefteå Industrihus AB, helt i enlighet med förslaget från Skellefteå 

Industrihus AB. 

Det har gjorts språkliga revideringar av förslaget gällande ägardirektiv för Skellefteå 

Industrihus AB efter stadshusets behandling av ärendet 2023-09-25. 

Yrkanden 
Kommunstyrelsens förslag till beslut är att ägardirektiv för Skellefteå Industrihus AB 

godkänns enligt kommunledningskontorets förslag. 

Linnea Öhman (MP) yrkar följande: 

1. Ändra punkt 4 under Verksamhetsmål till: ”För de fastigheter där bolaget 
har rådighet över energiförbrukningen ska energianvändningen minska 

med minst 20 procentenheter per kvadratmeter från år 2020 till år 2030.” 

2. Ändra punkt 6 under verksamhetsmål till: ”Säkerställa fastighetsbeståndet 
för 100-årsregn fram till 2035.” 

 
Evelina Fahlesson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsen förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer proposition på kommunstyrelsens förslag samt Linnea Öhmans 

(MP) yrkande, och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens 
förslag.  

Votering begärs och verkställs enligt följande godkända voteringsproposition: "Den 

som stöder kommunstyrelsens förslag röstar ja, den som stöder Linnea Öhmans 
(MP) röstar nej". 

Omröstningsresultat 
Vid voteringen avges 62 ja-röster och 2 nej-röster, 1 ledamöter är frånvarande. 

Bifogad förteckning till denna paragraf innefattar hur var och en röstat.  

Beslutsunderlag 

Skellefteå Stadshus AB:s protokoll 2023-09-25, § 469 
Tjänsteskrivelse kommunledningskontoret, 2023-09-27 

Bilaga 1 A Ägardirektiv Skellefteå Industrihus AB Clean 
Bilaga 1 B Ägardirektiv Skellefteå Industrihus AB mark-up 

 

Beslutet sänds till: 
Skellefteå stadshus AB 

_____________________________________________  
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Omröstningsförteckning § 350 
Ja röstar:  

Annamaria Hedlund (S), Kenneth Fahlesson (S), Lorents Burman (S), Evelina 
Fahlesson (S), Mats Ekman (S), Daniel Enwall (S), Malin Berglund (S), Annika Bray 

(S), Jasmin Ravaghi (S), Martin Hedqvist (S), Iosif Karambotis (S), Sara Keisu-

Lundh (S), Carina Lillbacka (S), Felicia Lundmark (S), Anna Lundström (S), 
Elisabeth Lundström (S), Gunilla Lundström (S), Kamel Mnad (S), Magnus Nilsson 

(S), Isak Rådahl (S), Daniel Sjögren (S), Fredrik Stenberg (S), Solweig Widmark 
Andersson (S), Peter Stensmar (S), Tomas Teglund (S), Kristine Lundmark (S), 

Daniel Ådin (S), Ann Åström (S), Andreas Löwenhöök (M), Stefan Anundi (M), 

Ramona Dolan (M), Helen Lundmark (M), Anette Lindgren (M), André Waplan (M), 
Micaela Löwenhöök (M), Viktoria Sundin (M), Johan Söderberg (M), Nils E 

Vesterberg (M), Micaela Löwenhöök (M),  Markku Abrahamsson (SD), Magnus 
Bergmark (SD), Elisabeth Lundqvist (SD), Pär Sehlstedt (SD), Linda Strandberg 

(SD), Tony Rönnqvist (SD), Marcus Sehlstedt (SD), Joakim Wallström (V), Lilian 

Nilsson (V), Filip Palukka (V), Lova Torstensson (V), Carina Sundbom (C), Håkan 
Andersson (C), Kjell Bergmark (C), Maria Bernsson (C), Ann-Sofi Burström (C), 

Kornelia Paulander (C), Lena Forsman (KD), Per Boström (KD), Andreas Boman 
(KD), Frida Löfroth (KD), Christina Soldan (L) och Jens Wennberg (L). 

 
Nej röstar:  

Hans Brettschneider (MP) och Linnea Öhman (MP). 

 
Frånvarande:  

Weidan Gong (V). 
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§ 351 Dnr KS KS-2023-000316 754 

Motion om att införa jämställda utbetalningar av 
försörjningsstöd, av Christina Soldan (L) (10/23) 
 
Kommunfullmäktiges beslut 

Motionen avslås. 

Inlägg 
Christina Soldan (L), Magnus Nilsson (S), Carina Sundbom (C), Linnea Öhman (MP), 

Jens Wennberg (L), Hans Brettschneider (MP), Iosif Karambotis (S), Markku 

Abrahamsson (SD), Kamel Mnad (S), Malin Berglund (S), Felicia Lundmark (S), 
Håkan Andersson (C) och Joakim Wallström (V) yttrar sig. 

Reservation 
Carina Sundbom (C), Håkan Andersson (C), Kjell Bergmark (C), Maria Bernsson (C), 

Ann-Sofie Burström (C), Kornelia Paulander (C), Christina Soldan (L) och Jens 
Wennberg (L) reserverar sig till förmån för eget yrkande. 

Sammanfattning 
Christina Soldan (L) har inkommit med en motion till kommunfullmäktige gällande 

att införa nya jämställda utbetalningar av försörjningsstödet. Det vill säga att 
utbetalningen som norm ska vara 50/50 till respektive partner.  

Socialnämnden anser inte att nya riktlinjer som motionären föreslår behövs. Att 

dela upp försörjningsstödet 50/50 i alla ärenden vore att inskränka på de enskilda 
parternas självbestämmanderätt. Frågan hur hushållet vill ha utbetalningen ställs 

redan i alla ärenden. Sen är det inte så enkelt att det blir jämställt bara för att man 
delar upp försörjningsstödet lika. I många hushåll med två sammanboende vuxna 

finns andra ersättningar från tex försäkringskassa som bara går till en part. Då 

leder inte en uppdelning av försörjningsstödet till jämställdhet per automatik.  

Socialnämnden vill att förvaltningen fortsätter med sitt nuvarande arbetssätt och 

även fortsatt arbetar med utbildning i våld i nära relationer där ekonomiskt våld är 
en del. Enhet försörjningsstöd (Efs) har även infört rutiner som innebär att frågan 

om våld ska ställas i alla ärenden. 

Yrkanden 

Kommunstyrelsens förslag till beslut är att motionen avslås.  

Carina Sundbom (C), Christina Soldan (L), Linnea Öhman (MP), Jens Wennberg (L) 

yrkar bifall till Christina Soldans (L) motionen. 

Magnus Nilsson (S), Iosif Karambotis (S), Markku Abrahamsson (SD), Felicia 
Lundmark (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer proposition på kommunstyrelsens förslag samt Carina Sundbom 

(C) med fleras yrkande, och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 
kommunstyrelsens förslag.  

Votering begärs och verkställs enligt följande godkända voteringsproposition: "Den 
som stöder kommunstyrelsens förslag röstar ja, den som stöder Carina Sundbom 

(C) med fleras yrkande röstar nej". 
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Omröstningsresultat 
Vid voteringen avges 48 ja-röster och 15 nej-röster, 2 ledamöter är frånvarande. 

Bifogad förteckning till denna paragraf innefattar hur var och en röstat.  

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens beslut 2023-10-23, § 391 
Socialnämndens beslut 2023-08-31 § 197 

Tjänsteskrivelse socialkontoret, 2023-07-25 
Motion om att införa jämställda utbetalningar av försörjningsstöd, av Christina 

Soldan (L) (10/23) 
 

Beslutet sänds till 
Motionären 

__________________________________________  
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Omröstningsförteckning § 351 
Ja röstar:  

Annamaria Hedlund (S), Kenneth Fahlesson (S), Lorents Burman (S), Evelina 
Fahlesson (S), Mats Ekman (S), Daniel Enwall (S), Malin Berglund (S), Annika Bray 

(S), Jasmin Ravaghi (S), Martin Hedqvist (S), Iosif Karambotis (S), Sara Keisu-

Lundh (S), Carina Lillbacka (S), Felicia Lundmark (S), Anna Lundström (S), 
Elisabeth Lundström (S), Gunilla Lundström (S), Kamel Mnad (S), Magnus Nilsson 

(S), Isak Rådahl (S), Daniel Sjögren (S), Fredrik Stenberg (S), Solweig Widmark 
Andersson (S), Peter Stensmar (S), Tomas Teglund (S), Kristine Lundmark (S), 

Daniel Ådin (S), Ann Åström (S), Andreas Löwenhöök (M), Stefan Anundi (M), 

Ramona Dolan (M), Helen Lundmark (M), Anette Lindgren (M), Micaela Löwenhöök 
(M), Viktoria Sundin (M), Johan Söderberg (M), Nils E Vesterberg (M), Micaela 

Löwenhöök (M),  Markku Abrahamsson (SD), Magnus Bergmark (SD), Elisabeth 
Lundqvist (SD), Linda Strandberg (SD), Tony Rönnqvist (SD), Marcus Sehlstedt 

(SD), Joakim Wallström (V), Lilian Nilsson (V), Filip Palukka (V) och Lova 

Torstensson (V). 
 

Nej röstar:  
Pär Sehlstedt (SD), Carina Sundbom (C), Håkan Andersson (C), Kjell Bergmark (C), 

Maria Bernsson (C), Ann-Sofi Burström (C), Kornelia Paulander (C), Lena Forsman 
(KD), Per Boström (KD), Andreas Boman (KD), Frida Löfroth (KD), Christina Soldan 

(L), Jens Wennberg (L), Hans Brettschneider (MP) och Linnea Öhman (MP). 

 
Frånvarande:  

Weidan Gong (V) och André Waplan (M). 
 

____________________________________________ 
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§ 352 Dnr KS KS-2023-000370 720 

Motion om Ung omsorg - en guldkant inom 
äldreomsorgen, av Viktoria Sundin (M) (12/23) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Motionen avslås. 

Inlägg 
Viktoria Sundin (M), Magnus Nilsson (S), Linnea Öhman (MP), Maria Bernsson (C), 

Jens Wennberg (L), Micaela Löwenhöök (M), Per Boström (KD), Anette Lindgren 
(M), Lena Forsman (KD), Christina Soldan (L), Hans Brettschneider (MP), Daniel 

Ådin (S), Filip Palukka (V), Tony Rönnqvist (SD), Elisabeth Lundström (S), Per 
Boström (KD), Joakim Wallström (V) och Andreas Löwenhöök (M) yttrar sig. 

Reservation 
Henry Andersson (M), Andreas Löwenhöök (M), Stefan Anundi (M), Ramona Dolan 

(M), Helen Lundmark (M), Anette Lindgren (M), Sinikka Lindquist (M), Micaela 

Löwenhöök (M), Viktoria Sundin (M), Johan Söderberg (M), Nils E Vesterberg (M), 
Magnus Bergmark (SD), Elisabeth Lundqvist (SD), Marcus Sehlstedt (SD), Pär 

Sehlstedt (SD), Linda Strandberg (SD), Tony Rönnqvist (SD), Carina Sundbom (C), 
Håkan Andersson (C), Kjell Bergmark (C), Maria Bernsson (C), Ann-Sofi Burström 

(C), Kornelia Paulander (C), Lena Forsman (KD), Per Boström (KD), Andreas Boman 

(KD), Frida Löfroth (KD), Christina Soldan (L), Jens Wennberg (L), Linnea Öhman 
(MP) och Hans Brettschneider (MP) reserverar sig till förmån för eget yrkande. 

Sammanfattning 
Ung Omsorg är ett företag som grundandes 2007 och företagets verksamhet går ut 

på att de hjälper unga personer till ett första jobb inom vården. Ung Omsorg 
organiserar ungdomar i grupp som besöker vård och omsorgsboenden och skapar 

sociala aktiviteter för de boende. 

Ung Omsorg ansvarar för att rekrytera ungdomar och utbildar dessa i hälsosamt 

åldrande, bemötande, demenssjukdomar, hantera hjälpmedel och mycket mera. 

Ungdomarna håller framförallt aktiviteter på boenden på helger och lov. Företaget 
levererar även statistik årligen kring de anställda ungdomarnas önskan att fortsätta 

arbeta inom vård- och omsorg samt gymnasieval m.m. Förhoppningen är att 
genom att tidigt introducera ungdomar till vård- och omsorg skapa ett ökat intresse 

för att välja ett framtida yrke inom vård- och Omsorgsverksamheter. 

Mot denna bakgrund föreslår Moderaterna att socialnämnden fattar följande 
beslutet att ge Vård- och omsorgsavdelningen i uppdrag att utreda 

förutsättningarna om att ingå ett samarbete med Ung Omsorg. Kostnaden för 
avtalet skulle kunna delfinansieras av statsmedel för ofrivillig ensamhet.  

 

Yrkanden 

Kommunstyrelsen föreslår att motionen avslås. 

Viktoria Sundin (M), Linnea Öhman (MP), Maria Bernsson (C), Jens Wennberg (L), 

Micaela Löwenhöök (M), Anette Lindgren (M), Lena Forsman (KD), Christina Soldan 

(L), Tony Rönnqvist (SD), Per Boström (KD) och Andreas Löwenhöök (M) yrkar 
bifall till motionen med följande tilläggsyrkande: socialnämnden får i uppdrag att 

upphandla ett koncept kring meningsfulla möten mellan generationer, som beskrivs 
i motionen (beslutspunkt 1); samt att motionen därmed anses bifallen 

(beslutspunkt 2).  
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Magnus Nilsson (S), Daniel Ådin (S), Filip Palukka (V) och Elisabeth Lundström (S) 
yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer proposition på kommunstyrelsens förslag samt Viktoria Sundin 

(M) med fleras yrkande, och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 
kommunstyrelsens förslag.  

Votering begärs och verkställs enligt följande godkända voteringsproposition: "Den 
som stöder kommunstyrelsen förslag röstar ja, den som stöder Viktoria Sundin (M) 

med fleras yrkande röstar nej". 

Omröstningsresultat 
Vid voteringen avges 33 ja-röster och 29 nej-röster, 3 ledamöter är frånvarande. 

Bifogad förteckning till denna paragraf innefattar hur var och en röstat. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens beslut 2023-10-23, § 392 
Socialnämndens beslut 2023-08-31 § 198,  

Tjänsteskrivelse socialkontoret, 2023-04-25 
Motion om Ung omsorg – en guldkant inom äldreomsorgen, av Viktoria Sundin (M)  

 

Beslutet sänds till 

Motionären 
____________________________________________ 
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Omröstningsförteckning § 352 
Ja röstar:  

Annamaria Hedlund (S), Kenneth Fahlesson (S), Lorents Burman (S), Evelina 
Fahlesson (S), Mats Ekman (S), Daniel Enwall (S), Malin Berglund (S), Annika Bray 

(S), Jasmin Ravaghi (S), Martin Hedqvist (S), Iosif Karambotis (S), Sara Keisu-

Lundh (S), Carina Lillbacka (S), Felicia Lundmark (S), Anna Lundström (S), 
Elisabeth Lundström (S), Gunilla Lundström (S), Kamel Mnad (S), Magnus Nilsson 

(S), Isak Rådahl (S), Daniel Sjögren (S), Fredrik Stenberg (S), Solweig Widmark 
Andersson (S), Peter Stensmar (S), Tomas Teglund (S), Kristine Lundmark (S), 

Daniel Ådin (S), Ann Åström (S), Pär Sehlstedt (SD), Joakim Wallström (V), Lilian 

Nilsson (V), Filip Palukka (V) och Lova Torstensson (V). 
 

 
Nej röstar:  

Henry Andersson (M), Andreas Löwenhöök (M), Stefan Anundi (M), Ramona Dolan 

(M), Helen Lundmark (M), Anette Lindgren (M), Sinikka Linquist (M), Micaela 
Löwenhöök (M), Viktoria Sundin (M), Johan Söderberg (M), Nils E Vesterberg (M), 

Magnus Bergmark (SD), Elisabeth Lundqvist (SD), Linda Strandberg (SD), Tony 
Rönnqvist (SD), Marcus Sehlstedt (SD), Carina Sundbom (C), Kjell Bergmark (C), 

Maria Bernsson (C), Ann-Sofi Burström (C), Kornelia Paulander (C), Lena Forsman 
(KD), Per Boström (KD), Andreas Boman (KD), Frida Löfroth (KD), Christina Soldan 

(L), Jens Wennberg (L), Hans Brettschneider (MP) och Linnea Öhman (MP). 

 
Frånvarande:  

Markku Abrahamsson (SD), Håkan Andersson (C) och Weidan Gong (V). 
 

____________________________________________ 
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§ 353 Dnr KS KS-2023-000707 042 

Delårsrapport 2023-08-31, Skellefteå kommun  

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Delårsrapport augusti 2023, Skellefteå kommun, godkänns. 

2. Nämnder som redovisar årsprognoser som pekar mot en negativ avvikelse 

mot budget för den skattefinansierade verksamheten får i uppdrag att vidta 
nödvändiga åtgärder för att nå en ekonomi i balans. 

3. Socialnämndens prognostiserade underskott för Covid-kostnader 8 miljoner 
kronor samt förhöjda engångskostnader för uppkomna semesteravtal och 

övertid med 26 miljoner kronor får skrivas av i kommunens årsbokslut för 
2023. 

Inlägg 
Lorents Burman (S) yttrar sig. 

Sammanfattning 
Den globala ekonomin präglas fortsatt av hög inflation och den ekonomiska 

politiken, och penningpolitiken i synnerhet, har lagts om för att få kontroll över 

inflationen. Sveriges kommuner och regioner (SKR) bedömer att den lägre 
efterfrågan (BNP) under 2023 kommer att leda till en avmattning på 

arbetsmarknaden framöver. Det finns många delar i den kommande förväntade 
utvecklingen som Skellefteå delar med andra kommuner i Sverige, som prisökningar 

på varor och tjänster och räntehöjningar men det finns också mycket som är 
annorlunda. Det syns inte minst på arbetslöshetssiffrorna som fortsatt att sjunka, 

samtidigt som avståndet till övriga riket successivt har ökat. 

Skellefteå kommun hade vid halvårsskiftet 75 313 invånare, vilket är en ökning 
sedan årsskiftet med 911 personer. Den förväntat starka 

sysselsättningsutvecklingen inom näringslivet tyder på att det andra halvåret också 
kommer att få en god befolkningsutveckling. I delårsrapporten redovisas en 

prognos för helåret som pekar på en ökning med 1 600 personer. Efter rapportens 

färdigställande har även siffror för augusti månad redovisats. Augusti enskilt ökade 
med över 200 personer, vilket gör att helårsutfallet nu förväntas bli ännu högre än 

plus 1 600 personer. Befolkningsökningen i Skellefteå är därmed en av de högsta i 
hela i landet. 

Årsprognos 

Den samlade årsprognosen för hela kommunkoncernens ekonomiska resultat 
uppgår till 1 271 miljoner kronor, varav Stadshuskoncernen står för 798 miljoner 

kronor och kommunen för 473 miljoner kronor. Stadshuskoncernens 
resultatprognos överstiger budget med 148 miljoner kronor. Den största 

budgetavvikelsen (+285 miljoner kronor) står Skellefteå Kraft för. De huvudsakliga 
anledningarna är ett positivt utfall för kraftkoncernens finansiella handel, högre el-

spotpriser i el-område SE1 och SE2 samt ökad produktionsvolym. 

Kommunens resultatprognos, som i stort är oförändrad med april, överstiger budget 
med 53 miljoner kronor. Den största förklaringen är ett bättre utfall för 

skatteintäkter och generella statsbidrag samt intäkter från markförsäljning. 
Prognosen dras å andra sidan ner till följd av underskott inom 4 av kommunens 

nämnder. 

För- och grundskolenämnd: Redovisar en årsprognos som pekar mot ett underskott 
på minus 70 miljoner kronor. Den största utmaningen för nämnden är ökade 

kostnader för arbetskraft, trots att kompetensförsörjningen, speciellt i områden 
med låga socioekonomiska faktorer, har varit utmanade. 
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Socialnämnd: Redovisar en årsprognos som pekar mot ett underskott på minus 58 
miljoner kronor. De ekonomiska konsekvenserna med anledning av Covid-19 

beräknas för 2023 att uppgå till minus 8 miljoner kronor, vilket är på betydligt lägre 
nivåer jämfört med pandemiåren. Den största förklaringen till nämndens underskott 

är annars de överskjutande kostnader som verksamheten drabbats av även i år för 

att klara sommarmånaderna (särskilda sommaravtal). Detta enskilt beräknas uppgå 
till 26 miljoner kronor. Verksamheten har också på grund av arbetskraftsbristen 

tvingats att beordra ut personal på övertid, vilket också driver upp kostnaderna. 

Samhällsbyggnadsnämnd: Redovisar en årsprognos som pekar mot ett underskott 

på minus 41 miljoner kronor. Överlag påverkar ökade priser på el och diesel de 
olika verksamheterna. Inom räddningstjänsten har en ny lagstiftning medfört en 

ambitionshöjning, vilket ökat kostnaderna och prognosen där är minus 5 miljoner 

kronor. Gatuverksamheten prognostiserar ett underskott på 20,3 miljoner kronor, 
varav 18,5 miljoner kronor utgörs av kostnader för snöskottning. Vintern har varit 

snörik och skottningstillfällena har varit fler för såväl kommunala vägar som 
enskilda vägar. Förtätningen i ett växande Skellefteå har också medfört att stora 

mängder snö behöver forslas bort, vilket också ökat kostnaderna för 

vinterväghållningen. 

En annan stor underskottspost som, även om den är planerad, påverkar nämndens 

avvikelse mot budget. Det är VA-verksamheten som prognostiserar ett underskott 
på 23 miljoner kronor, ett underskott som kommer att täckas av tidigare års 

överskott (upparbetad skuld till VA-kollektivet). 

Bygg- och miljönämnd: Redovisar en årsprognos som pekar mot ett underskott på 

minus 6 miljoner kronor på grund av uteblivna intäkter. Den lågkonjunktur som 

Sverige befinner sig i bidrar till att inkomna bygglovsärenden har minskat med 
nästan 20 procent, jämfört med samma period i fjol. Det får direkta konsekvenser 

på verksamhetens intäkter. 

Investeringar 

Kommunkoncernens höga investeringstakt fortsätter. De totala investeringarna i 

materiella anläggningstillgångar bedöms för helåret 2023 att uppgå till 3 123 
miljoner kronor, varav 2 213 miljoner kronor återfinns inom stadshuskoncernen och 

910 miljoner kronor inom kommunen. 

Den sista augusti pågick det 44 större investeringsprojekt (>20 miljoner kronor) i 

kommunkoncernen, varav 18 projekt inom kommunen och 26 projekt inom 

stadshuskoncernen. Av dessa projekt var det 9 projekt som redovisade negativa 
slutprognoser. 

Utöver de pågående projekten vid delårsbokslutet har det också färdigställts 3 
större projekt under året med en totalt budget på 180,5 miljoner kronor. Endast ett 

av de avslutade projekten redovisade ett negativt utfall mot budget. Det gäller 
Furuskolan i Jörn där vissa delar av projektet blev dyrare än den ursprungliga 

budgeten. De övriga projekten som färdigställts redovisar ett utfall i nivå med 

budget. 

Personal 

Kommunen (exkl. kommunägda bolag) har under 2023 ökat antalet anställda med 
över 200 personer (drygt 2 procent), jämfört med samma period ifjol. Störst ökning 

har skett inom för- och grundskolenämnden medan antalet minskat inom 

socialnämndens verksamheter. 

Sjukfrånvaron bland kommunens medarbetare (månadsavlönade) har minskat 

något under 2023 jämfört med samma period ifjol. Nivån ligger fortsatt relativt högt 
jämfört med år 2019 innan pandemin då sjukfrånvaron låg på 5,73 procent per den 

sista augusti. Sjukfrånvaron bland kvinnor är fortsatt högre än hos män. 
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Yrkanden 
Lorents Burman (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden finner att det endast finns ett förslag till beslut, vilket också blir 

kommunfullmäktiges beslut. 

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens beslut 2023-10-23, § 412 

Tjänsteskrivelse kommunledningskontoret, delårsrapport 2023-08-31 

Delårsrapport augusti 2023, Skellefteå kommun 
 

Beslutet sänds till 
Kommunledningskontoret, finans och juridik 

Samtliga nämnder  
______________________________________________ 
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§ 354 Dnr KS KS-2023-000682 041 

Delårsrapport 2023-08-31, Skellefteå Stadshus AB, 
koncernen 

Kommunfullmäktiges beslut 
Delårsrapporten från Skellefteå Stadshus AB koncernen godkänns. 

Inlägg 
Lorents Burman (S) yttrar sig. 

Sammanfattning 
Styrelsen för Skellefteå Stadshus AB beslutade 2023-09-25 § 463 att godkänna 

bolagets delårsrapport och överlämna den till kommunfullmäktige. Till 
delårsrapporten hör delårsrapporter för i koncernen ingående bolag. 

Yrkanden 
Lorents Burman (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att det endast finns ett förslag till beslut, vilket också blir 

kommunfullmäktiges beslut. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens beslut 2023-10-23, § 377 
Tjänsteskrivelse kommunledningskontoret, 2023-09-26 

Skellefteå Stadshus AB beslut 2023-09-25, § 463 
Västerbottensteatern AB, Delårsrapport 2023-08-31 

Visit Skellefteå AB (koncern) delårsrapport 2023-08-31 

Skellefteå Kulturhus AB delårsrapport 2023-08-31 
Skellefteå Museum AB delårsrapport 2023-08-31 

Skellefteå Science City AB delårsrapport 2023-08-31 
Skellefteå City Airport AB delårsrapport 2023-08-31 

Skellefteå buss AB delårsrapport 2023-08-31 

Skellefteå Industrihus AB koncern delårsrapport 2023-08-31 
Skelleftebostäder AB koncern delårsrapport 2023-08-31 

Skellefteå Kraft AB koncern delårsrapport 230831 
Skellefteå Stadshus AB koncern delårsrapport 2023-08-31 

 

Beslutet sänds till 
Skellefteå stadshus AB 
____________________________________________ 
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§ 355 Dnr KS KS-2023-000510 291 

Skolstruktur i Kåge 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Arbetet med utvecklingen av Kågeskolans kapacitet ska bedrivas med 

inriktningen att fastigheten där skolan idag ligger utökas. 

2. Det fortsatta arbetet bedrivs i enlighet med lokalförsörjningsprocess 
fastställd av kommunfullmäktige 2022-12-06 § 330. 

Inlägg 
Fredrik Stenberg (S) yttrar sig. 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade 2022-11-22, §317 att ge nämnden för Support och 

lokaler, i samråd med för- och grundskolenämnden, i uppdrag att under hösten 
2022 återkomma med en genomarbetad plan för hur Kågeskolans kapacitet skall 

utvecklas för att säkerställa att skolans kapacitet ökar i samma takt som 
befolkningen i Kåge. 

Utredningen har genomförts med en arbetsgrupp bestående av representanter från 

berörda förvaltningar (Samhällsbyggnad, Kommunledningskontoret, Utbildning och 
arbetsmarknad samt Support och lokaler) och resulterat i rapporten Skolstruktur i 

Kåge – Utredning om var och hur skolan ska växa fram till 2040. Rapporten har 
skickats till förvaltningar för interna synpunkter. Svar inkom från Samhällsbyggnad 

Miljö och från Utbildning och arbetsmarknads avdelningschef för grundskola samt 
förvaltningschef. Checklistorna för barnets bästa, jämställdhet och landsbygd är 

inte tillämpliga i det här skedet av utredningen utan blir aktuella vid vidare 

utredning. 

Arbetsgruppen förslår att möjligheten att utöka fastigheten där skolan idag ligger 

utreds vidare då en samlad skolverksamhet på befintlig enhet ger följande stora 
vinster: 

 Bättre möjligheter till kollegialt lärande och samarbete inom en större 

enhet. 

 Tillgång till befintliga specialsalar så som idrottshall, labbsalar, slöjdsalar 

med flera. 
 Större flexibilitet och effektivitet kring lokalnyttjande. 

 Ett kök för skolverksamheten underlättar kompetensförsörjningen. 

 Skolans lokalisering i Kåge med närhet till befintliga och nya bostäder. 

 Möjlighet till skolskjuts med linjelagd kollektivtrafik § 98 fortsättningsvis. 

 Gång- och cykelvägnätet inom tätorten är utbyggt med Kågeskolan som 

målpunkt. 

 
Om det inte är möjligt att utvidga fastigheten föreslår arbetsgruppen att en ny plats 

för en F-3 enhet pekas ut bland övriga alternativ som beskrivs i rapporten. Viktigt 
att notera är att den slutgiltiga lösningen måste synkroniseras med för- och 

grundskolenämndens utredningsuppdrag för lokal- och verksamhetsstruktur. 

Yrkanden 
Fredrik Stenberg (S) yrkar kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordföranden finner att det endast finns ett förslag till beslut, vilket också blir 

kommunfullmäktiges beslut. 
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Beslutsunderlag 
För- och grundskolenämnden  

Nämnden för support och lokaler  
_____________________________________________ 
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§ 356 Dnr KS KS-2023-000661 706 

Permanent avskaffande av avgifter för hemsjukvård 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Avgift gällande hemsjukvård för individer fyllda 85 år och äldre avskaffas.  

2. Åtgärden finansieras inom socialnämndens budgetram. 

Sammanfattning 
2021-03-21 inkom ett Skellefteåförslag om att Skellefteå Kommun borde slopa 

hemsjukvårdsavgiften för individer 85 år och äldre för att inte göra skillnad 
gentemot Region Västerbottens besöksavgifter. 2021-05-26 beslutade 

socialnämnden att bifalla Skellefteåförslaget och att föreslå kommunfullmäktige att 
slopa avgiften under en period från och med hösten 2021 till och med 2022-12-31.  

Beslut togs sedan i kommunfullmäktige (2021-09-28) om att slopa patientavgiften 
under period 2021-10-01 – 2022-12-31 och att försöket med slopad patientavgift 

därefter utvärderas innan nytt beslut tas. De minskade avgiftsintäkterna skulle 

täckas inom socialförvaltningens befintliga budget. Avgift för kommunal hälso- och 
sjukvård tas ut per besök av hälso- och sjukvårdspersonal eller annan personal när 

insatsen är delegerad. Kommunens avgift följer landstingets patientavgift som för 
närvarande är 200 kronor per besök.  

Under 2022 uppgick intäkterna för hälso- och sjukvård till 1,6 miljoner kronor vilket 

var en minskning av intäkterna med ca 1 miljoner kronor jämfört med beräknad 
intäkt för året om avgift tagits ut för målgruppen 85 år och äldre. Hälso- och 

sjukvårdsverksamheten har inte påverkats under försöksperioden, däremot så 
påverkades socialförvaltningen som helhet i och med att man tappat intäkter och 

att det hanterats inom befintlig budget.  

Sedan 2017 är primärvårdsbesök inom regionerna kostnadsfria för personer som är 

85 år och äldre efter ett initiativ från den dåvarande regeringen med syfte att de 

äldre inte ska avstå vård på grund av avgifterna. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens beslut 2023-10-23, § 386 
Socialnämndens beslut 2023-05-25, § 145,  

Tjänsteskrivelse socialkontoret, 2023-04-27 
Protokollsutdrag Kommunfullmäktige 2021-09-28 § 229 

 

Beslutet sänds till 
Kommunledningskontoret, finans och juridik 
Socialnämnden   

____________________________________________ 
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§ 357 Dnr KS KS-2022-000655 700 

Motion av Håkan Andersson (C) och Katarina 
Larsson (C) om utredning av socialtjänstens 
handläggning i ärenden om umgängesbegränsning 
enligt LVU (23/22) 

Kommunfullmäktiges beslut 

Motionen avslås. 

Inlägg 

Maria Bernsson (C) och Magnus Nilsson (S) yttrar sig. 

Sammanfattning 

Håkan Andersson (C) och Katarina Larsson (C) har kommit in med en motion till 
Kommunfullmäktige som berör socialtjänstens handläggning i ärenden om 

umgängesbegränsning enligt LVU. De har tagit del av Justitieombudsmannens 

utredning som granskat 120 ärenden från 6 kommuner och utredningen 
presenterar viss kritik. De skriver att utredningen bland annat visat på bristande 

rutiner, att barnperspektivet inte alltid beaktades och att dokumentationen kunde 
vara bristfällig. 

Utifrån det föreslår de kommunfullmäktige att besluta att en granskning 
motsvarande Justitieombudsmannens genomförs i Skellefteå kommun. De vill att 

den granskningen ska leda till förslag kring vad som ska göras för att förbättra 

framtida handläggning. 

Socialnämnden anser inte att en granskning av Skellefteå kommuns handläggning 

behöver göras. Det är tillräckligt att IFO redan tagit lärdom av 
Justitieombudsmannens utredning i de få ärenden som socialtjänsten har gällande 

umgängesbegränsning. 

Motionären har kontaktats. 

Yrkanden 
Kommunstyrelsen föreslår att motionen avslås.  

Maria Bernsson (C) yrkar att motionen ska anses vara besvarad. 

Magnus Nilsson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 

Ordföranden ställer proposition på kommunstyrelsens förslag samt Maria Bernssons 
(C) yrkande, och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens 

förslag.  

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens beslut 2023-10-23, § 393 
Socialnämndens beslut 2023-08-31 § 196 

Tjänsteskrivelse socialkontoret, 2023-07-24 

Motion av Håkan Andersson (C) och Katarina Larsson (C) om utredning av 
socialtjänstens handläggning i ärenden om umgängesbegränsning enligt LVU 

(23/22) 
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Beslutet sänds till 
Motionärerna 

____________________________________________ 
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§ 358 Dnr KS KS-2023-000604 212 

Motion om tillägg till tematisk översiktsplan för 
Skellefteå kommun med fokus på kärnkraft - en 
kärnkraftsplan, av Andreas Löwenhöök (M (19/23) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Motionen avslås. 

Inlägg 
Anderas Löwenhöök (M), Linnea Öhman (MP), Per Boström (KD),  Jens Wennberg 

(L), Lorents Burman (S), Carina Sundbom (C), Kjell Bergmark (C), Andreas Boman 
(KD), Linda Strandberg (SD), Filip Palukka (V), Hans Brettschneider (MP) och 

Joakim Wallström (V) yttrar sig. 

Reservation 

Henry Andersson (M), Stefan Anundi (M), Helen Lundmark (M), Anette Lindgren 
(M), Sinikka Lindquist (M), Andreas Löwenhöök (M), Per-Ivar Skogqvist (M), 

Viktoria Sundin (M), Johan Söderberg (M), Nils E Vesterberg (M), Magnus Bergmark 
(SD), Elisabeth Lundqvist (SD), Marcus Sehlstedt (SD), Pär Sehlstedt (SD), Linda 

Strandberg (SD), Christina Soldan (L) och Jens Wennberg (L) reserverar sig till 

förmån för eget yrkande. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamoten Andreas Löwenhöök (M) föreslår i en motion att 
kommunstyrelsen får i uppdrag att ta fram ett förslag till ett tematiskt tillägg till 

översiktsplanen för Skellefteå kommun med fokus på kärnkraft – en kärnkraftsplan. 

Kommunledningskontoret konstaterar att motionen tar upp viktiga frågor. 

Energifrågorna kommer att vara mycket viktiga inför framtiden. Samtidigt bedömer 

kommunledningskontoret att kommunen och regionen i dagsläget har en god 
energiförsörjning samtidigt som planering av fortsatt utbyggnad av bl a vindkraft, 

solenergi och effektivisering av vattenkraften pågår. Utifrån detta görs 
bedömningen att det inte finns något behov av kärnkraft i kommunen och därför 

inte heller något behov av en kärnkraftsplan. I sammanhanget kan också noteras 
att kommunen redan, via Skellefteå Kraft, faktiskt har ett ägande i svensk 

kärnkraft. 

Kommunledningskontoret föreslår att det inte upprättas något tematiskt tillägg till 
översiktsplanen med fokus på kärnkraft och att motionen inte ska föranleda någon 

ytterligare åtgärd. 

Yrkanden 

Kommunstyrelsen föreslår att motionen avslås. 

Andreas Löwenhöök (M) och Jens Wennberg (L) yrkar bifall till motionen. 

Linnea Öhman (MP), Lorents Burman (S), Carina Sundbom (C), Kjell Bergmark (C), 
Filip Palukka (V) och Hans Brettschneider (MP) yrkar bifall till kommunstyrelsens 

förslag. 

Per Boström (KD) och Andreas Boman (KD) lägger följande tilläggsyrkande till 
Andreas Löwenhööks motionsförslag "att en uppdaterad långsiktig behovsprövning 

över lokalt energibehov genomförs före uppdraget om schematiskt tillägg."  

Linda Strandberg (SD) lägger följande tilläggsyrkande Andreas Löwenhööks 

motionsförslag: "motionen bifalls under förutsättning att det föreslagna arbetet 
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skyndsamt påbörjas efter att nationell lagstiftning möjliggör etablering av kärnkraft 
i Skellefteå kommun." 

Beslutsgång 
Ordföranden meddelar att han först kommer att ställa kommunstyrelsens förslag 

mot Andreas Löwenhöök (M) med fleras yrkande. Om kommunstyrelsen förslag 
vinner kommer proposition inte att ställas på Per Boströms (KD) med fleras 

tilläggsyrkande och Linda Strandberg (SD) tilläggsyrkande var för sig. Denna 
propositionsordning godkänns. 

Ordförande finner att kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.  

Votering begärs och verkställs enligt följande godkända voteringsproposition: "Den 
som stöder kommunstyrelsens förslag röstar ja, den som stöder Andreas 

Löwenhööks (M) med fleras yrkande röstar nej". 

Omröstningsresultat 

Vid voteringen avges 40 ja-röster och 17 nej-röster, 4 ledamöter är frånvarande, 4 
avstår. Bifogad förteckning till denna paragraf innefattar hur var och en röstat.  

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens beslut 2023-10-23, § 394 

Tjänsteskrivelse kommunledningskontoret, 2023-09-08 
Motion om tillägg till tematisk översiktsplan för Skellefteå kommun med fokus på 

kärnkraft – en kärnkraftsplan, av Andreas Löwenhöök (M) 

 

Beslutet sänds till 

Motionären 
_________________________________________  
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Omröstningsförteckning § 358 
Ja röstar:  

Annamaria Hedlund (S), Kenneth Fahlesson (S), Lorents Burman (S), Evelina 
Fahlesson (S), Mats Ekman (S), Daniel Enwall (S), Malin Berglund (S), Annika Bray 

(S), Jasmin Ravaghi (S), Martin Hedqvist (S), Iosif Karambotis (S), Sara Keisu-

Lundh (S), Carina Lillbacka (S), Felicia Lundmark (S), Anna Lundström (S), 
Elisabeth Lundström (S), Gunilla Lundström (S), Kamel Mnad (S), Magnus Nilsson 

(S), Isak Rådahl (S), Daniel Sjögren (S), Fredrik Stenberg (S), Solweig Widmark 
Andersson (S), Peter Stensmar (S), Tomas Teglund (S), Kristine Lundmark (S), 

Daniel Ådin (S), Ann Åström (S), Anette Lundqvist (M), Tony Rönnqvist (SD), 

Joakim Wallström (V), Lilian Nilsson (V), Filip Palukka (V), Lova Torstensson (V), 
Carina Sundbom (C), Kjell Bergmark (C), Maria Bernsson (C), Ann-Sofi Burström 

(C), Hans Brettschneider (MP) och Linnea Öhman (MP). 
 

Nej röstar:  

Andreas Löwenhöök (M), Stefan Anundi (M), Per-Ivar Skogqvist (M), Helen 
Lundmark (M), Anette Lindgren (M), Micaela Löwenhöök (M), Viktoria Sundin (M), 

Johan Söderberg (M), Nils E Vesterberg (M), Sinikka Lindquist (M), Magnus 
Bergmark (SD), Elisabeth Lundqvist (SD), Linda Strandberg (SD), Marcus Sehlstedt 

(SD), Pär Sehlstedt (SD), Christina Soldan (L), Jens Wennberg (L). 
 

Avstår gör:  

Lena Forsman (KD), Per Boström (KD), Andreas Boman (KD) och Frida Löfroth 
(KD). 

 
Frånvarande:  

Markku Abrahamsson (SD), Weidan Gong (V), Håkan Andersson (C) och Kornelia 

Paulander (C). 
 

 
 



SKELLEFTEÅ KOMMUN 
Kommunfullmäktige 

PROTOKOLL 
2023-11-07 

52 

 

Elektronisk signatur  
VISMA_SIGN_01_ATTRIBUTE_SAML_TransactionId 

 

 

§ 359 Dnr KS KS-2023-000428 860 

Motion om Skellefteå kommun som en internationell 
fristad för förföljda författare och kulturskapare, av 
Christina Soldan (L) (13/23) 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Motionen är, med hänvisning till kulturnämndens beslut 2023-09-13 § 89, 

att betrakta som besvarad.  

2. Motionen föranleder inte någon ytterligare åtgärd för kommunfullmäktiges 

sida. 

Inlägg 

Christina Soldan (L) och Daniel Sjögren (S) yttrar sig.  

Reservation 

Christina Soldan (L) och Jens Wennberg (L) reserverar sig mot beslutet. 

Sammanfattning 

Kulturnämnden har under lång tid varit positiva till att Skellefteå kommun blir en 
fristad för kulturarbetare inom ramen för ICORN-samarbetet (International Cities of 

Refuge Network) och kommunen har erfarenhet av att genomföra en fristadsperiod 
mellan 2015-2017.  

Kultur- och fritidskontoret genomförde 2022 en genomlysning av vad som krävs för 

att Skellefteå kommun återigen ska kunna vara en internationell fristad för förföljda 
författare/kulturskapare. Det kan konstateras att det är ett stort åtagande och för 

att uppnå framgång som fristad behövs samarbete, ett delat ansvar för 
genomförande mellan socialnämndens kompetensområde och kulturnämndens 

verksamhet samt särskilt avsatta ekonomiska resurser för åtagandet i sig. 

Kulturnämnden har i sin gällande uppdragsplan tydligt betonat betydelsen av 
internationella fristäder för förföljda kulturarbetare och äskat medel för att ett 

sådant åtagande ska kunna genomföras. 

Förvaltningen har varit i kontakt med motionären. 

Yrkanden 
Kommunstyrelsen föreslår att motionen anses besvarad och inte föranleder någon 

ytterligare åtgärd. 

Christina Soldan (L) yrkar bifall på andra att-satsen i motionen. 

Daniel Sjögren (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställer proposition på kommunstyrelsens förslag samt Christina 

Soldans (L) yrkande, och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 
kommunstyrelsens förslag. 

Votering begärs och verkställs enligt följande godkända voteringsproposition: "Den 
som stöder kommunstyrelsens förslag röstar ja, den som stöder Christina Soldans 

(L) yrkande röstar nej". 
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Omröstningsresultat 
Vid voteringen avges 58 ja-röster och 2 nej-röster, 5 ledamöter är frånvarande. 

Bifogad förteckning till denna paragraf innefattar hur var och en röstat.  

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens beslut 2023-10-23, § 395 
Kulturnämndens beslut 2023-09-13, § 89 

Tjänsteskrivelse kultur- och fritidskontoret, 2023-06-21 
Motion om Skellefteå kommun som en internationell fristad för förföljda författare 

och kulturskapare, av Christina Soldan (L)  
 

Beslutet sänds till 
Kulturnämnden  
Motionären 

___________________________________________  
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Omröstningsförteckning § 359 
Ja röstar:  

Annamaria Hedlund (S), Kenneth Fahlesson (S), Lorents Burman (S), Evelina 
Fahlesson (S), Mats Ekman (S), Daniel Enwall (S), Malin Berglund (S), Annika Bray 

(S), Jasmin Ravaghi (S), Martin Hedqvist (S), Iosif Karambotis (S), Sara Keisu-

Lundh (S), Carina Lillbacka (S), Felicia Lundmark (S), Anna Lundström (S), 
Elisabeth Lundström (S), Gunilla Lundström (S), Kamel Mnad (S), Magnus Nilsson 

(S), Isak Rådahl (S), Daniel Sjögren (S), Fredrik Stenberg (S), Solweig Widmark 
Andersson (S), Peter Stensmar (S), Tomas Teglund (S), Björn Lundström (S), 

Daniel Ådin (S), Ann Åström (S), Anette Lundqvist (M), Andreas Löwenhöök (M), 

Stefan Anundi (M), Per-Ivar Skogqvist (M), Helen Lundmark (M), Anette Lindgren 
(M), Micaela Löwenhöök (M), Viktoria Sundin (M), Nils E Vesterberg (M), Sinikka 

Lindquist (M), Magnus Bergmark (SD), Elisabeth Lundqvist (SD), Linda Strandberg 
(SD), Marcus Sehlstedt (SD), Pär Sehlstedt (SD), Tony Rönnqvist (SD), Joakim 

Wallström (V), Lilian Nilsson (V), Filip Palukka (V), Lova Torstensson (V), Emma 

Lindgren (KD), Per Boström (KD), Andreas Boman (KD), Frida Löfroth (KD),Carina 
Sundbom (C), Kjell Bergmark (C), Maria Bernsson (C), Ann-Sofi Burström (C), Hans 

Brettschneider (MP) och Linnea Öhman (MP). 
 

Nej röstar:  
Christina Soldan (L) och Jens Wennberg (L). 

 

Frånvarande:  
Markku Abrahamsson (SD), Johan Söderberg (M), Weidan Gong (V), Håkan 

Andersson (C) och Kornelia Paulander (C). 
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§ 360 Dnr KS KS-2023-000312 616 

Motion om att erbjuda ukrainska flyktingar Svenska 
för invandare (SFI), av Christina Soldan (L)  (6/23) 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Motionen är, med hänvisning till gymnasienämndens beslut 2023-09-21 § 

96, att betrakta som besvarad.  

2. Motionen föranleder inte någon ytterligare åtgärd för kommunfullmäktiges 

sida. 

Inlägg 
Christina Soldan (L) yttrar sig. 

Sammanfattning 

Christina Soldan (L) har inkommit med en motion att Skellefteå kommun ska 
erbjuda ukrainska flyktingar SFI (svenska för invandrare).  

Regeringen meddelade 2023-03-28 att 100 miljoner kronor avsätts i 

vårändringsbudgeten till svenska för invandrare, SFI, för ukrainare. Beslut om 
vårändringsbudgeten fattas i juni 2023. Ingen förordningsförändring är ännu dock 

kommunicerad från Skolverket eller ansvarigt departement. 

VUX/SFI i Skellefteå har sedan tidigare påbörjat arbete för att kunna inkludera 

flyktingar enligt massflyktsdirektivet (MFD) i sin språkundervisning och avser att 

erbjuda SFI för den aktuella målgruppen så snart nödvändiga beslut på nationell 
nivå avseende budget och förordning finns på plats. 

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens beslut 2023-10-23, § 396 

Gymnasienämndens beslut 2023-09-21, § 96 
Tjänsteskrivelse utbildning och arbetsmarknad, 2023-08-10 

Kommunstyrelsens beslut 2023-06-14 § 267  
Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 2023-06-05 § 191  

Tjänsteskrivelse, kommunledningskontoret, 2023-05-15 

Motion om att erbjuda ukrainska flyktingar Svenska för invandare (SFI), av 
Christina Soldan (L) 

 

Beslutet sänds till 

Motionären   
Gymnasienämnden  

____________________________________________ 
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§ 361 Dnr KS KS-2023-000429 623 

Motion om utredning av reglementet för tillgång till 
färdtjänst eller skolskjuts för barn inom anpassad 
(grund)skola i Skellefteå kommun, av Christina 
Soldan (L) (14/23) 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Motionen bifalls. 

2. Kommunstyrelsen får i uppdrag att senast våren 2024 genomföra en 

utredning. 

Inlägg 
Christina Soldan (L) yttrar sig. 

Sammanfattning 
Motionären yrkar att kommunfullmäktige beslutar att en utredning genomförs av 

det nuvarande reglementet för tillgång till färdtjänst eller skolskjuts för barn inom 
anpassad grundskola i Skellefteå kommun för att revidera det och se över 

möjligheten att erbjuda antingen färdtjänst eller skolskjuts till barn inom anpassad 
grundskola i Skellefteå kommun, samt att utredningen bör omfatta en bedömning 

av barnens individuella behov och säkerställa att de ges adekvat transporttjänst för 
att kunna nå och delta i sin skolgång på ett tryggt och tillgängligt sätt. Den fråga 

som motionen tar upp är viktig och behöver belysas ytterligare. Eftersom det inte är 

tydligt hur frågan ska besvaras behöver en utredning genomföras. 

Beslutsunderlag 

För- och grundskolenämndens protokoll 2023-09-20 § 102 
Gymnasienämndens protokoll 2023-09-21, § 97 

Tjänsteskrivelse utbildning och arbetsmarknad, 2023-08-10 
Tjänsteskrivelse kommunledningskontoret 2023-05-15 

Motion om utredning av reglementet för tillgång till färdtjänst eller skolskjuts för 
barn inom anpassad (grund)skola i Skellefteå kommun, av Christina Soldan (L)  

 

Beslutet sänds till 
Motionären  

För- och grundskolenämnden  
Gymnasienämnden  

Socialnämnden  
Kommunstyrelsen 

____________________________________________ 
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§ 362 Dnr KS KS-2023-000369 109 

Motion om att införa flyttlots i Skellefteå kommun, 
av Andreas Löwenhöök (M) (11/23) 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Motionen är, med hänvisning till kommunledningskontorets tjänsteskrivelse, 

att betrakta som besvarad. 

2. Motionen föranleder inte någon ytterligare åtgärd från kommunfullmäktiges 

sida. 

Inlägg 
Andreas Löwenhöök (M) yttrar sig. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamoten Andreas Löwenhöök (M) föreslår i en motion att 
kommunstyrelsen får i uppdrag att utreda ett införande av funktionen flyttlots i 

Skellefteå kommun. Motionären hänvisar till Mäklarsamfundets rapport om 

bostadsbehoven i norra Sverige. Rapporten pekar på att det inte finns tillräckliga 
förslag på bostäder som tillgodoser inflyttarnas behov. I rapporten anges att ett allt 

för stort fokus lagts på flerfamiljshus när man i stället bedömer att de nya invånare 
man behöver attrahera söker boende i småhus. Motionären menar därför att det 

behövs en ökad satsning på tomter för villabebyggelse samtidigt som det måste till 

ökad rörlighet på bostadsmarknaden. Ökade flyttkedjor och möjlighet till 
administrativt och praktiskt stöd till äldre som vill och behöver hjälp skulle 

underlätta. Motionären berättar att Sundsvalls kommun med särskilt fokus och 
hänsyn till äldres behov av boenden i olika skeenden av livet. 

Kommunledningskontoret anför att Skellefteå kommun haft fokus på att det ska 
byggas främst flerfamiljsbostäder eftersom det är vad som i första hand 

efterfrågats av det nya näringslivet och inflyttare. Både den mycket snabba 

tillväxten i kommunen och förutsättningarna på fastighetsmarknaden har talat för 
en sådan inriktning på byggandet. Samtidigt är det ingen tvekan om att det finns 

en efterfrågan beträffande småhus och därmed möjligheten att själv skapa ett 
livsstilsboende. Det är helt enkelt ett viktigt sätt att attrahera nya familjer till 

Skellefteå. Men någon brist på småhustomter är det inte för närvarande. Den 

privata marknaden annonserar ett 50-tal tomter och kommunen erbjuder 160. 
Dessutom pågår arbete med detaljplaner som kommer att skapa ytterligare ca 200 

småhustomter i och kring Skellefteå under 2024 och 2025. Vidare pågår arbeten 
med översiktsplaner för Skelleftedalen, Byske, Kåge, Jörn, Boliden, Bureå, 

Landsbygden som samtliga ska möjliggöra bostadsbyggande där småhusproduktion 

kommer att ta stora områden i anspråk. 

Skellefteå kommun har haft, och har, en kampanj, ”Bostadshjältar”, som har till 

syfte att få fler personer att hyra ut bostäder. Första gången som kampanjen gick 
resulterade den i över 100 ärenden med intressenter som ville hyra ut. Det 

genomfördes även ett event som samlade ett 50-tal intresserade. En uppföljning 
har gjorts, men med ganska låg svarsfrekvens, där för är det svårt att avgöra exakt 

hur många uthyrningar som detta ledde till. Dock rapporterar både Northvolt samt 

de som arbetar med studentfrågor att de ser en ökning i kontakterna från invånare 
som vill hyra ut sin bostad under de tidsperioder som kampanjerna har varit igång.  

Kommunen driver även Welcome House, Welcome House är en utökad 
inflyttarservice där flera förvaltningar och organisationer bidrar in i verksamheten. I 

Welcome House finns en bostadslots som tar hand om ärenden som tex kommer in 

via kampanjen Bostadshjältar och hjälper kunden vidare i kontakt till tex mäklare 
eller informerar om hur man kan hyra ut sin bostad. I båda fallen kan en uthyrning 
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vara ett första steg mot en försäljning, I projektet ingår alltså inte i första hand att 
vägleda uthyrare beträffande en försäljning, inte heller att proaktivt söka upp 

personer för att inspirera dem till försäljning, fokus ligger alltså på att inspirera till 
uthyrning. Det finns dock inget hinder att lyfta frågan om försäljning vid kontakter 

med uthyrare. Förvaltningen har vid flera tillfällen haft dialog med mäklare kring 

hur olika aktörer gemensamt kan inspirera fler att sälja bostäder, samt hur det kan 
skapas god information om köp av bostad. Exempelvis genomförs en aktivitet i 

september 2023 på engelska för att informera om hur man köper en bostad i 
Sverige/Skellefteå riktat till nyinflyttade, detta i samarbete med mäklare.  

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens beslut 2023-10-23, § 398 

Tjänsteskrivelse, kommunledningskontoret, 2023-09-22 
Motion om att införa flyttlots i Skellefteå kommun, av Andreas Löwenhöök (M) 

(11/23) 

 

Beslutet sänds till 

Motionären 
____________________________________________ 
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§ 363 Dnr KS KS-2023-000597 102 

Fyllnadsval av ersättare i bygg- och miljönämnden 

Kommunfullmäktiges beslut 
Ulrica Magnusson Söderlund (M) utses till ny ersättare i bygg- och miljönämnden. 

Beslutsunderlag 
Kommunfullmäktiges beslut 2023-09-26, § 294 

 

Beslutet sänds till 
Ulrica Magnusson Söderlund (M)  
Bygg- och miljönämnden  

Förvaltningen support och lokaler, ansvarig för Troman  

Förvaltningen support och lokaler, lönecenter förtroendevalda  
__________________________________ 
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§ 364 Dnr KS KS-2023-000649 102 

Fyllnadsval av ersättare i gymnasienämnden 

Kommunfullmäktiges beslut 
Per-Erik Holmberg (S) utses till ny ersättare i gymnasienämnden. 

Beslutsunderlag 
Kommunfullmäktiges beslut 2023-09-26 § 296 

 

Beslutet sänds till 
Per-Erik Holmberg (S) 
Gymnasienämnden  

Förvaltningen support och lokaler, ansvarig för Troman 

Förvaltningen support och lokaler, lönecenter förtroendevalda 
_____________________________________________ 
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§ 365 Dnr KS KS-2023-000792 102 

Avsägelse från Linn Johansson Leinonen (V) av 
uppdraget som ersättare i gymnasienämnden och 
eventuellt fyllnadsval 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Linn Johansson Leinonen (V) befrias från uppdraget som ersättare i 

gymnasienämnden. 

2. Fyllnadsval förrättas vid ett senare tillfälle. 

Beslutsunderlag 
Avsägelse från Linn Johansson Leinonen (V) 

 

Beslutet sänds till:  

Linn Johansson Leinonen 
Gymnasienämnden  

Förvaltningen support och lokaler, ansvarig för Troman 
Förvaltningen support och lokaler, lönecenter förtroendevalda 

____________________________________________ 
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§ 366 Dnr KS KS-2023-000784 840 

Fråga om turistiska informationsskyltar, av Andreas 
Löwenhöök (M) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Behandlingen av ärendet har avslutats. 

Inlägg 
Andreas Löwenhöök (M) och Lorents Burman (S) yttrar sig. 

Sammanfattning 
Andreas Löwenhöök (M) ställer följande fråga till kommunstyrelsens ordförande 

Lorents Burman (S): 

"Kommunfullmäktige beslutade 2015-09-15 att ge kommunstyrelsen i uppdrag att 

utreda frågan på vilket sätt lokala besöksmål och turistiska sevärdheter i 
kommunen ska förses med nya informationsskyltar. Utredningen skulle göras i 

samverkan med berörda intressenter, såsom Visit Skellefteå, kulturenheten, 

fritidskontoret, Skellefteå Museum samt samhällsbyggnad. 

Bakgrunden till beslutet var en motion från undertecknad, där jag föreslog att 

kommunstyrelsen skulle samordna och genomföra ett turistiskt utvecklingsprojekt 
för att stegvis tillgängliggöra Skellefteå kommuns allmänna sevärdheter genom 

turistiska informationsskyltar och digital information. 

Kommunledningskontoret konstaterade att det finns ett behov av intressant, 
korrekt, uppdaterad och lättillgänglig information kring besöksmål i Skellefteå. 

Kommunledningskontoret konstaterade samtidigt att projektet behövde föregås av 
en utredning som tittar på avgränsningar och ett bättre underlag vad gäller 

omfattning och kostnader. 

Mot bakgrund av detta har jag följande fråga till kommunstyrelsens ordförande 

Lorents Burman (S): 

När kommer projektet kring nya informationsskyltar och digital information för 
lokala besöksmål och turistiska sevärdheter i kommunen att färdigställas?" 

Kommunstyrelsens ordförande Lorents Burman (S) lämnar följande svar: "I och 
med samhällsomvandlingen och den ökade inflyttningen till Skellefteå planeras det 

nu att ta ett helhetsgrepp om skyltning där man tänker in både invånar- och 

besökarperspektivet och kombinerar fysisk som digital information. Det här arbetet 
ska utföras av Samhällsbyggnad och planen är att detta ska vara klart till 2026 och 

Society Expo 2026." 

____________________________________________________ 
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§ 367 Dnr KS KS-2023-000786 700 

Fråga om stöd till Stadsmissionen, av Lena Forsman 
(KD) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Då frågeställaren inte närvarar bordläggs frågan till nästkommande möte. 

______________________________________ 
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§ 368 Dnr KS KS-2023-000787 315 

Fråga om parkeringsplatser vid Kanalskolan, av 
Christina Soldan (L) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Behandlingen av ärendet har avslutats. 

Inlägg 
Christina Soldan (L) och Tomas Teglund (S) yttrar sig. 

Sammanfattning 
Christina Soldan (L) har ställt följande fråga till nämnden för support och lokalers 

ordförande Thomas Teglund (S):  

"Kanalgymnasiet är i full gång. Undervisning pågår och man betar av utmaningarna 

en efter en. Personalparkeringen är dock ett stort problem. Det finns ett antal 
parkeringsplatser på Kanal, avsedda för personal, men de är alltid upptagna från 

tidigt på morgonen av personer som jobbar i närheten. Så i själva verket är det 

väldigt få som lärarna får tillgång till, 2-3 platser eller 8-10 st en turdag. Det ställer 
till för lärare och skolpersonal som har långt att köra och det blir stressigt särskilt 

nu, vintertid. Ännu mer problematiskt är detta för lärare som pendlar mellan 
gymnasieskolor och har kort om tid. 

Med anledning av detta vill jag fråga nämnden för support och lokalers ordförande: 

Hur tänker nämnden tillgodose lärarnas och skolpersonalens behov av 
parkeringsplatser på Kanalgymnasiet?" 

Ordförande för nämnden för support och lokaler Tomas Teglund (S) lämnar 
följande svar: "Skellefteå kommun erbjuder personalparkering i mån av plats enligt 

rullande parkering. Utanför Kanalskolan finns det ett antal platser, men det finns 
även platser på angränsande parkeringar. Totalt inom parkeringsområdet finns det 

315 st platser.  Beläggningen är svår eftersom vi säljer tillstånd i områden och inte 

specifika platser.  För närvarande är bedömningen från parkeringsverksamheten att 
det finns lediga platser inom området." 

_________________________________________ 
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§ 369 Dnr KS KS-2023-000788 315 

Fråga om parkeringsplatser vid Kanalskolan, av 
Christina Soldan (L) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Behandlingen av ärendet har avslutats. 

Inlägg 
Christina Soldan (L) och Sara Keisu-Lundh (S) yttrar sig. 

Sammanfattning 
Christina Soldan (L) har ställt följande fråga till samhällsbyggnadsnämndens 

ordförande Sara Keisu-Lundh (S):  

”Kanalgymnasiet är i full gång. Undervisning pågår och man betar av utmaningarna 

en efter en. Personalparkeringen är dock ett stort problem. Det finns ett antal 
parkeringsplatser på Kanal, avsedda för personal, men de är alltid upptagna från 

tidigt på morgonen av personer som jobbar i närheten. Så i själva verket är det 

väldigt få som lärarna får tillgång till, 2-3 platser eller 8-10 st en turdag. Det ställer 
till för lärare och skolpersonal som har långt att köra och det blir stressigt särskilt 

nu, vintertid. Ännu mer problematiskt är detta för lärare som pendlar mellan 
gymnasieskolor och har kort om tid. 

Med anledning av detta vill jag fråga samhällsbyggnadsnämndens ordförande:  Hur 

tänker nämnden tillgodose lärarnas och skolpersonalens behov av parkeringsplatser 
på Kanalgymnasiet?" 

Ordförande för samhällsbyggnadsnämnden Sara Keisu-Lundh (S) svarar följande: 
"Skellefteå kommun erbjuder personalparkering i mån av plats enligt rullande 

parkering. Utanför Kanalskolan finns det ett antal platser, men det finns även 
platser på angränsande parkeringar. Totalt inom parkeringsområdet finns det 315 

st platser.  Beläggningen är svår eftersom vi säljer tillstånd i områden och inte 

specifika platser.  För närvarande är bedömningen från parkeringsverksamheten att 
det finns lediga platser inom området." 

____________________________________ 
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§ 370 Dnr KS KS-2023-000568 101 

Anmälan av delegationsbeslut till 
kommunfullmäktige 2023-11-07 

Dnr KS 2023-000249 
Detaljplan för del av Morö backe 2:1 

____________________________________ 

 



SKELLEFTEÅ KOMMUN 
Kommunfullmäktige 

PROTOKOLL 
2023-11-07 

67 

 

Elektronisk signatur  
VISMA_SIGN_01_ATTRIBUTE_SAML_TransactionId 

 

 

§ 371 Dnr KS KS-2023-000644 101 

Remisser till kommunfullmäktige 2023-11-07 

Dnr KS 2023-000698 

Motion om kampanj för att uppmuntra samåkning, av Petter Ershag (KD) 

Dnr KS 2023-000692 

Motion om skjutanläggning i Skellefteå kommun, av Jens Wennberg (L) 

____________________________________________________ 
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§ 372 Dnr KS KS-2023-000564 101 

Delgivningar till kommunfullmäktige 2023-11-07 

Dnr KS-2023-000625 

Kommunstyrelsens beslut 2023-10-23 § 353, Skellefteå kommuns risk- och 
sårbarhetsanalys 2023-2026 

 
Dnr KS-2023-000770 

Gymnasienämndens beslut 2023-10-26 § 109, Namnsättning ny gymnasieenhet 

(Norrvallagymnasiet) 
______________________________________________ 
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